
Rada Gminy w Waśniowie

Protokół nr XVIIIJ2020
z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie

odbytego w dniu 23.06.2020r.

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady
rozpoczęto 23 czerwca 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:06 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 12 członków.
Obecni:
1. Tadeusz Buczkowski
2. Janlisz Bligajski
3. Mirosław Chamera
4. Krzysztof Chojnacki
5. Janusz Jop
6. Marek Kaezmarslci
7. Piotr Kwaśniak
8. Darilisz Nev •.alc
9. Andrzej Ostatek
10. Łukasz Pawłowski
11. Mariusz Sala
12. Danuta Serwicka
13. Krzysztof Surowiec
14. Małgorzata Ślusarz
15. Małgorzata Wzorek

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył osiemnaste posiedzenie
Rady Gminy, trzecie tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad
Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne,

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 11 Radnych (w trakcie obrad przybył
radny Piotr Kwaśniak).

Przewodniczący powitał zaproszonych gości. Wyjaśnił, iż sesja jest szczególna,
ponieważ będzie dotyczyła podsumowania pracy i dokonań za 2019 rok Urzędu Gminy
i Rady Gminy. Przewodniczący powitał Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Skarbnik Bogumiłę
Bugaj, Radnego Powiatowego Janusza Gołdyna, mieszkankę Gminy Waśniów Wiolettę
Zbrożynę, Sekretarz Gminy Waśniów Joannę Zajączkowską, Kierownika Referatu
Technicznego Marka Kołodzińskiego oraz radnych.

3. Przyjęcie porządku obrad
Przewodniczący przypomniał, iż porządek obrad został dostarczony radnym

w ustawowym terminie, a także był omawiany na komisjach tematycznych w dniu
dzisiejszym. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie porządku obrad. Zgłoszeń nie było.

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie.
1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.



6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale
Nr XV/97/2019 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 - 2024.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2020 rok.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2020 rok.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckiego.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

II. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie
niezabudowanej nieruchomości gruntowej na własność Gminy Waśniów.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia petycji z dnia 24.03.2020r,
bez rozpatrzenia

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym,
z dnia 24.03.2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa w związku z zaistniałym
stanem epidemiologicznym.

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym
z dnia 27 marca 2020r, dotyczącej działań, które zminimalizują straty w działalności
gospodarczej przedsiębiorstw działających w województwie świętokrzyskim.

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym
z dnia 2 kwietnia 2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego
(wprowadzenie lokalnej tarczy antykryzysowej).

16. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2019 rok.
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy

Waśniów.
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia spra-.yozdania finansowego

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WASNIOW za 20l9r.
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy

WAŚNIÓW.
20. Sprawy różne.
21. Zakończenie obrad.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki glosowania
ZA: II, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (II)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, KrzysztofChojnacki, Janusz Jop, Andrzej Ostatek,
Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz,
Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (4)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak
Porządek obrad zostały przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
Przewodniczący przypomniał, iż protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo

wyłożony przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu w Biurze Rady Gminy.



Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod
głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki glosowania
ZA: II, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 4
WYniki imienne:
ZA (11)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Andrzej Ostatek,
Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz,
Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (4)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak

Ad.5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami
Wójt Gminy dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań wykonanych

w czasie pomiędzy sesjami, poruszył m.in. następujące kwestie:
- ulewne deszcze: w niektórych miejscach deszcz nawalny spowodowały lokalne podtopienia,
częściowo na Skoszynie, w Grzegorzowicach, sprawę Boksyc, częściowo miejscowości
Sławęcice, tam, gdzie były te większe zlewnie, które tworzą się podczas krótkiego ale bardzo
intensywnego deszczu doszło do lokalnych podtopień w 6 gospodarstwach. Nie było dużych
zagrożeń, ale pompowanie wody, wyciąganie namułu, szlamu. Wspierają mieszkańców.
Ciężko odprowadzić wodę z miejsc gdzie zabudowania są zlokalizowane w nieckach. W maju
udrożnili wszystkie przepusty, miały miejsce koszenia, żeby nie tworzyły się zlewnie a w
pacach po przetargowych mają obniżenie poboczy i udrażnianie rowów, które tego
wymagają;
- z prezesem OSP Witosławice podpisali promesę na zakup średniego samochodu gaśniczego
z napędem 4x4, Układ środków: 310 tys. zł samorząd gminy, 320 tys. Narodowy Fundusz,
Wojewódzki 40 tys., Krajowy System Ratowniczo Gaśniczy 90 tys. zł; Z tego co wie będzie
podejmowana uchwala na Sejmiku w sprawie wsparcia 20 jednostek z terenu województwa
kwotą 20 tys. zł do każdego z samorządów; Urząd w dzisiejszych zmianach budżetu
proponują ewentualne zabezpieczenie ponieważ wzrost kursu euro powoduje wzrost cen;
- współpracują z Państwową Strażą Pożarną

• kontynuują szkolenia wszystkich OSP. Wszystkie kursy się rozpoczęły, w miesiącu
marcu przerwano ze względu na covm 19 zostały przerwane i do tej pory ich nie
wznowiono Wszystkie kwalifikacje, licencje kursu kwalifikowanej pomocy przed
medycznej czy ratownictwa technicznego zostały przesunięte w czasie do tego czasu
aż będzie można wykonać egzaminy;

• zalecenia w Powiatowym Planie Rozwoju Sieci RatO\vnictwa Specjalistycznego:
(Waśniów i Witosławice), wskazano w Waśniowie niedobór sprzętu technicznego:
cylinder rozpierający, końcówki krzyżowe

- szkoły:
• egzaminy ósmoklasistów: przyjęto niezbędne środki ostrożności, łącznie

z dezynfekcją autobusów do wożenia dzieci, pomieszczeniami do instruktarzu,
spotkań uczniów, konsultacji z uczniami oraz grup dyspanseryjnych dla dzieci, które
podlegały rewalidacji (za zgodą rodziców). Brak uwag, zastrzeżeń do egzaminów. Do
egzaminów przystąpiło po 25 uczniów w Waśniowie i Mominie, 7 w Nowym
Skoszynie i 6 w Boleszynie. Egzamin trał zgodnie z zleceniami PKE i odbyły się
zgodnie z procedurami;



• wytypowanie 16 uczniów z klas VIII, którzy otrzymają nagrody za wysokie wyniki
w nauce. Sprawy dotyczące zakończenia roku zostały omówione z wizytatorem oraz
przygotowane ze wszystkimi wytycznymi, które docierają z Kuratorium;

• przekazanie na zakończeniu roku szkolnego czekolad dla uczniów, jako poczęstunek
w ramach Dnia Dziecka

_ •••.'Ykonano analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi oraz ich kosztów. Weryfikacja
ilości osób zamieszkałych w gospodarstwach oraz przekazanie ulotek dotyczących
segregowanych odpadów innych. Wszystkie te kwestie analizowali, ustalali z odbiorcą
Remondis, który zwielokrotnił dostawę worków, odbioru segregowanego, jak również ustalili
wszystkie niezbędne kwestie co do miejsc trudnodostępnych gospodarstw, które znajdują się
dalej od ciągów telekomunikacyjnych, materiałach biodegradowalnych oraz o Punkcie
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w formie odbioru i częstotliwości odbioru
z tego punktu. l dostosowania wszystkich wymogów co do ważenia, prowadzenia ewidencj i,
kto i w jakiej ilości itd.;
- 11 nabór w Funduszu Przewozów Autobusowych: w I etapie mieli 9 tras i 22 kursy
autobusowe w układzie l zł z budżetu państwa, 50% samorząd gminny i powiatowy. Były
trasy gdzie rentowność z biletów i opłacalność kursów była wyliczona wyżej i 1,20 zł i wtedy
do wozoobiegu dopłacali jako samorządy. Zmienili wiele kursów ze szkolnych na kursy w dni
robocze. Uruchomiono 13 linii przewozowych. Kursy rozpoczną się ok 10.07, Starostwo
Powiatowe uruchomiło procedurę przetargową. 13 linii 32 kursy (w obie stronie). Będą
opiniować kursy opiniować co do godzin funkcjonowania przejazdów. Kursy do Kotarszyna,
Grzegorzowie, Janowie, Mirogonowic, Wronowa, Wałsnowa itd.;
- złożenie wniosek z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej o utworzenie i wyposażenie
Klubu Seniora +, okres realizacji zdania po podpisaniu porozumienia z EFSem oraz będzie
zakupiony niezbędny sprzęt rehabilitacyjny i zaakceptowany przez EFS. Otwarcie pod
koniec roku lub początkiem następnego dla 25 seniorów;
- 24.06.20 odbędzie się posiedzenie Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, analiza
zamknięcia roku budżetowego od strony finansowej oraz akceptacja kierunków i form
wsparcia finansowanego dla zadań, które wchodzą w skład Lokalnej Grupy Działania, środki
proporcjonalnie do poszczególnych jst;
- rozmawiał ze Swiętokrzyskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie
renowacji i odnowienia obiektów kościołów wpisanych do rejestru zabytków oraz tych, które
są wpisane do Gminnego Rejestru Zabytków; w tym roku planują odbudowę 3 figurek
w najgorszym stanie technicznym w Worowicach, Kraszkowie i krzyż przydrożny
w Nosowie;
- I edycja wsparcia "Zdalna szkoła" - po przetargu zakupiono 30 laptopów z firmy ASUS,
6szt dla szkół w Boleszynie i Skoszynie, pozostałe do Waśniowa i Mominy. Podziękował
Radnym, pracownikom Urzędu, Radiu Ostrowiec za zbiórkę "Pomoc komputerowa dla
ucznia". Samorząd przekazał nieodpłatnie 12 sprzętów m.in. laptopów dla uczniów.
Przekazano 4 stoliki i fotele pod komputer dla dzieci w trudnej sytuacji materialnej;
- II etap - udało się po przetargu uzyskać 32 laptopy Lenovo, sprzęt przekazany łącznie
z protokołami przekazania sprzętu;
- po przetargu na realizację dróg z Funduszu Dróg Samorządowych, podpisali umowę
z Wojewodą, zweryfikowane kwoty do wielkości po przetargowych, podpisaliśmy umowę
z Wojewodą, zadania będą w tym tygodniu rozpoczynane: Sławęcice, Nosów-Kotarszyn,
Mirogonowice-Jeżów oraz prace pozostałe na remonty cząstkowe na drogach oraz prace przy
drogach i elementy bezpieczeństwa ruchu drogowego;
- program gospodarki wodno-ściekowej, podpisali umowę na l 200000 zł z możliwością
umorzenia tej pożyczki do 50% przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej; w tym roku nie będzie żadnych środków z PROW;



- podpisanie umowy na usuwanie azbestu z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska
na kwotę 35 tys. zł, chcą uruchomić przetarg, żeby do końca miesiąca września odebrać
materiał w ilości 100t;
- boisko i dostarczony sprzęt z drugiego etapu pracowni matematyczno-przyrodnicze szkolne
trafiło do szkoły w Boleszynie i Nowym Skoszynie; W połowie czerwca zakończony proces
budowania boiska prawie za 700 tys. w miejscowości Skoszyn i w Boleszynie dostarczony
sprzęt i również boisko wielofunkcyjne zostało wykonane, odbiór prac do końca czerwca;
- popisana umowa z Europejskim Funduszem Społecznym przy wsparciu samorządu na
technologie komunikacyjne TIK, szkoła w Nowym Skoszynie podpisała umowę 328 tys. zł na
wykonanie 2-letniego programu dostosowania uczniów, doposażenia szkoły oraz nowych
technologii informatycznych. Na rezerwie szkoła w Boleszynie;
- fotowoltaika: planowane 28 instalacji fotowoltaicznych i solarnych; aktualnie wykonanych
40 instalacji fotowoltaicznych oraz 20 solarnych, kolejne 5 osób jest chętnych. Wspólny
program montażu kolektorów słonecznych instalacji fotowoltaicznych z gminami Obrazów,
Wilczyce, Sadowie, Wojciechowice i Waśniów. Gdyby ktoś chciał jest jeszcze ok 20 miejsc
na instalacje solarne, na instalacje jest ok 20 osób na kolejne instalacje fotowoltaiczne;
- Wybory Prezydenckie: 6 Komisji Wyborczych, przygotowane niezbędny sprzęt. 2 komisje
w składach maksymalnych, pozostałe w minimalnych. Zgłoszono 69 kart do głosowania
korespondencyjnego; członkowie komisji będą musie przestrzegać zasad bezpieczeństwa,
które są przyjęte: noszenie maseczek, zachowanie dystansu, długopisy, dezynfekowane
pomieszczenia co 2 godz., ograniczenie ilości osób I osobal4 m2;

- po przetargu zabudowany samochód, który będzie na 15.07. pozyskali go z Wojewódzkiej
Kolumny Transportu Sanitarnego, jest skarosowany jako samochód ratownictwa
technicznego;
- była delegacja 5 osobowa, w obecności prawnika, pani sekretarz, która złożyła petycję
w sprawie przywrócenia do pracy pielęgniarki pani oraz podjęcia działań
związanych z panią Kierownik Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Wszystkie spawy na
tej Sali wyjaśnili, jakie są przyczyny, przebieg sprawy. Na komisjach przyjęli stosowne
uchwały, mówiące o łączeniu funkcji kierownika-lekarza i pielęgniarki koordynującej. Proces
przygotowania niezbędnych wyjaśnień trwa. Dokonali wiele czynności prawnych i uważa, że
do końca tygodnia zostaną rozstrzygnięte. Mówi ogólnie, bo dotyczy to szerokiej sprawy.
Będą chcieli podjąć stosowne i prawne działania
- mieli spotkania w Starostwie, podjęli działania odnośnie drogi Piotrów w kierunku Kunowa,
jest deklaracja odnoście wspólnego, droga na terenie Gminy na odcinku 328m jest w zasobie
powiatu, zaproponowana decyzja przez Zarząd i Starostę, że wspólnie po 50% wyremontują
ten odcinek. Dlatego na sesji jest uchwała dotycząca wsparcia finansowego dla powiatu
dotycząca wsparcia 50% ceny kosztorysowej. Pozostała część która dotyczy Gminy Kunów to
temat między Gminą a Starostwem, ponieważ jest w zasobie Gminy Kunów.

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr
XV/97/2019 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 - 2024.

Przewodniczący poinformował, że projekt był szeroko przedstawiła pani Skarbnik na
komisjach tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Przewodniczący powitał radnego Piotra Kwaśniaka, który przybył na obrady.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/97/2019
Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Waśniów na lata 2020 - 2024.



Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (I2)Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr
Kwaśniak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof
Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2020 rok.

Przewodniczący poinformował, że projekt był wnikliwie omawiany na komisjach
tematycznych. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020
rok.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2020 rok

Przewodniczący poinformował, że projekt był omawiany na komisjach tematycznych.
Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020
rok.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.



Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckiego

Przewodniczący poinformował, że temat był omawiany na komisjach tematycznych.
Dodał, iż pan Wójt wspominał, że chodzi o dofinansowanie realizacji drogi w Piotrowie.
Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckiego.

Wyniki glosowania
ZA: 11, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata
Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (4)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak, Mariusz Sala

Przewodniczący poinformował, iż jeden z radnych wyszedł z sali obrad.

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

Przewodniczący poprosił o zapisanie, iż na obrady powrócił radny. Wyjaśnił, iż
rozmawiali o tym na komisjach tematycznych i poprosił kierownika Marka Kołodzińskiego
o wyjaśnienie sprawy w 3 zdaniach, bo to jest ważne dla mieszkańców.

Kierownik Marek Kołodziński wyjaśnił, iż uchwała mówi o wprowadzeniu dopłaty do
odbioru ścieków. Gdyby jej nie wprowadzili ścieki kosztowałyby mieszkańców 8,40 zł,
przedsiębiorców 10,60 zł, a mieszkańców gdzie są przepompownie 7,60 zł. Stąd wniosek
żeby dopłacili do I grupy 4,60 zł, do II 4,10 zł, do III 4,78 zł. Mieszkańcy będą płacić za
ścieki 4,30 I grupa, 5,30 zł przedsiębiorstwa i tam gdzie są przepompownie 4 zł.
Dofinansowanie wyniesie "bez mała" 50%.

Przewodniczący dodał, że projekt uchwały został opracowany w ten sposób, aby
ochronić mieszkańców, zmniejszyć im koszty, jednak gmina musi dbać o to, ponieważ za
wodę nie płacą, płacą za przesył i ewentualne naprawy techniczne, żeby mieszkańcy
maksymalnie najmniej płacili za wodę. Z tego, co się orientuje, w Gminie cena wody zimnej
w okolicy jest naprawdę niska i wydaje mu się, iż robią ukłon w stronę mieszkańców. Gmina
jest raczej typowo rolnicza, woda jest potrzeba na każdym kroku do produkcji, dlatego
podejmują taką uchwałę. Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie
było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)



Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 1I. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie
niezabudowanej nieruchomości gruntowej na własność Gminy Waśniów.

Przewodniczący poprosił pana kierownika o zabranie głosu i wyjaśnienie
mieszkańcom, o co chodzi w 2-3 zdaniach.

Kierownik Marek Kołodziński poinformował, iż w tej uchwale regulują
prawny odcinek drogi własności prywatnej, zajętej pod drogą już w łatach ubiegłych. Droga
ta będzie remontowana w tym roku, to łącznik od Zajączkowi c w stronę Garbacza
o powierzchni 2,5 ara. Będą mieli sprawę wyprostowaną, zamkniętą, stan prawny
uregułowany. Od lat przebieg drogi geodezyjny został już dawno przesunięty, nie mają innej
możłiwości jak uregułować tą sytuację.

Przewodniczący podziękował kierownikowi i dodał, że infrastruktura w gminie jest
jedną z najdłuższych. Większość zastanych przebiegów dróg pochodzi z łat 70., 60 .. Wtedy
nie obowiązywały takie ostre przepisy odnośnie prawa inwestowania, użytkowania. Teraz
filozofią ich działania jest korzystanie z środków zewnętrznych, gdzie jest niedopuszczalne
inwestowanie na nieswoich gruntach, dlatego duży problem sprawia im regułacja stanów
przebiegów dróg. Drogi są wąskie, ponieważ w dawnych czasach transport odbywał się
zaprzęgami konnymi, szerokości nie były takie wymagane jak obecnie. Temat ten z zaszłości
został zaniedbany i spadło na nich regulowanie. Czasami droższe jest uregułowanie
geodezyjne niż sam grunt, ale niestety musza tego dokonać, aby w dalszej części można było
inwestować i korzystać z programów pomocowych.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie
niezabudowanej nieruchomości gruntowej na własność Gminy Waśniów.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
WYniki imienne:
ZA (12)

Tadeusz Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń me było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak, Andrzej
Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata
Ślusarz, Małgorzata Wzorek
KIEOBECNI (3)
Janusz Bugaj ski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia petycji z dnia 24.03.2020r,
bez rozpatrzenia.

Przewodniczący wyjaśnił, iż w tym roku ujawniła się pani, która pisze petycje, nie
tylko do naszego samorządu, ale też do innych samorządów w kraju. Zgodnie
z obowiązującymi przepisami muszą rozpatrzyć ją w określonym terminie. Pani dba



o interesy szerokiej gamy mieszkańców, zawodów, kierunków i dlatego współpraca
z prawnikiem jest niezbędna, ponieważ tematy są zawiłe. Każda taka sprawa rozpatrywana
jest przez Komisję skarg wniosków i petycji, którą przewodzi pan Łukasz Pawłowski.
Przewodniczący poprosił radnego o krótkie przybliżenie sprawy.

Radny Łukasz Pawłowski, przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
wyjaśnił, iż ta petycja pozostąje bez rozpatrzenia. Pismo zostało skierowane do nich od
Komisji sterującej Koalicji "Polska Wolna od 5G". Pozostawili petycję bez rozpatrzenia,
ponieważ nikt nie jest podpisany pod tą petycją i według art. 4 ustawy z 11.07. "Petycja
powinna zawierać oznaczenie podmiotu wnoszącego petycję; jeżeli podmiotem wnoszącym
petycję jest grupa podmiotów, w petycji należy wskazać oznaczenie każdego z tych
podmiotów oraz osobę reprezentującą podmiot wnoszący petycję". Nie było tutaj tego
i dlatego pozostawili petycję bez rozpatrzenia. Petycja dotyczyła, żeby się ustosunkowali do
szeroko pojętego "elektroskażenia" w związku z powstaniem sieci 5G.

Przewodniczący podziękował za wypowiedź. Dodał, iż w życie wchodzi nowa
technologia 5G, w życie cywilne, ponieważ w życiu wojskowym już dawno obowiązywała.
Teraz chodzi o wprowadzenie w życie prywatne. Są głosy za, są głosy przeciw. Wiadomo, iż
nowość wzbudza niepokój, dlatego tutaj napisano, że reprezentuje 200 podmiotów, które tutaj
nie zostały ujawnione i nie zostały podpisane, dlatego musimy w taki sposób zareagować.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia petycji z dnia 24.03.2020r, bez
rozpatrzenia.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie
publicznym, z dnia 24.03.2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa w związku
z zaistniałym stanem epidemiologicznym.

Radny Łukasz Pawłowski, przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
wyjaśnił, iż otrzymali od Wojewody Świętokrzyskiego pismo, aby odnieść się do punktu,
jednego z postulatów, które wpłynęło od Przewodniczącego Izby Rzemieślników
i Przedsiębiorców w Kielcach. Mają się odnieść do postulatu okresowego zawieszenia
okresowego zawieszenia co najmniej do 30 czerwca 2020r opłat ponoszonych przez
przedsiębiorców z tytułu użytkowania wieczystego.

Punkt ten omawiali na komisjach, wezwali panią skarbnik, aby im wspomogła. Było
tam więcej postulatów, ale większość dotyczyła dużych miast a nie gmin typowo rolniczych,
gdzie ta przedsiębiorczość jest mała. Posiadają mamy mało przedsiębiorców i tylko
3 przedsiębiorców, którzy korzystają z użytkowania wieczystego w tym jeden w upadłości
a dwa to są bardzo niskie opłaty i nie ma za to wnosić takich postulatów, ponieważ oni mieli
czas do końca marca do zapłaty, czyli albo zapłacili albo mieli odroczone a nie możemy też



wprowadzać swoich uchwał, jeśli ordynacja podatkowa zakreśla działania. Dlatego ta petycja
jest niezasadna.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym, z dnia
24.03.2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa w związku z zaistniałym stanem
epidemiologicznym.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie
publicznym z dnia 27 marca 2020r, dotyczącej działań, które zminimalizują straty
w działalności gospodarczej przedsiębiorstw działających w województwie świętokrzyskim.

Radny Łukasz Pawłowski przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
wyjaśnił, iż podobnie jak wcześniejsza petycja, ta też dotyczy większych gmin,
uprzemysłowionych gmin miejskich. Petycja złożona przez Przewodniczącą
Świętokrzyskiego Związku Pracodawców Prywatnych Lewiatan w Kielcach. Pani składa
petycję o obniżenie podatków od nieruchomości, obniżenie podatków o 50% czy nawet
umorzenie na okres 3 mocy. Tak jak przedstawili w uzasadnieniu, dochody z tytułu podatków
od przedsiębiorców wynoszą 506 tys. zł i też wydaje im się, że już nie ma potrzeby
wprowadzania odrębnych przepisów, natomiast każdy przedsiębiorca może indywidualnie
zgłaszać o umorzenia. Dodał, iż Rada w trudnych czasach koronoawirusa obniżyła opłatę za
wodę, mieszkańcom i przedsiębiorcom.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym z dnia
27 marca 2020r, dotyczącej działań, które zminimalizują straty w działalności gospodarczej
przedsiębiorstw działających w województwie świętokrzyskim.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.



Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie
publicznym z dnia 2 kwietnia 2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego
(wprowadzenie lokalnej tarczy antykryzysowej).

Radny Łukasz Pawłowski orzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
wyjaśnił, iż jest to petycja od pani: ., Jest kilka postulatów, niektóre się powtarzają
inne nie mają w Gminie miejsca jak np. niepobieranie opłat targowych, niepobieranie opłat od
osób występujących na ulicach. Uważa, że niektóre postulaty są dziwne, w Gminie nie
występują takie opłaty. Rozpatrzyli tą uchwałę dwukrotnie, najpierw na Komisji Skarg
wniosków i petycji, później wspólnie z całą Radą. W Gminie większość opłat nie obowiązuje
i dlatego uznali petycję za niezasadną.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym z dnia
2 kwietnia 2020r, w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego (prowadzenie lokalnej
tarczy antykryzysowej).
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
WYniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mańusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za.
Przewodniczący powiadomił wszystkich, że 18.03 wpłynęło pismo Wojewody

Świętokrzyskiego Zbigniewa Koniusz, które odczytał dotyczące przeprowadzania sesji rad
podczas stanu zagrożenia epidemiologicznego Covid- 19 i w związku z pismem ogłosił 10
min przerwy i prosił służby techniczne o przewietrzenie pomieszczenia.

Obrady wznowiono po 20 minutach.

Ad. 16. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Waśniów za 2019 rok.
Przewodniczący wyjaśnił, iż do Rady Gminy 29.05.2020 r. wpłynął Raport o stanie

Gminy Waśniów Raport przedstawił pan Wójt. Przewodniczący poprosił o przedstawienie
panią Skarbnik, opierając się sprawami budżetowymi.

Skarbnik Gminy Bogumiła Bugaj wyjaśniła, iż składową Raportu o stanie gminy jest
informacja finansowa i obejmuje ona wykonanie budżetu gminy za 2019rok, zadania
w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowanej, zarówno zadania bieżące, inwestycyjne
roczne, wieloletnie oraz integralną częścią Wieloletniej Prognozy Finansowej jest kwota
długu, jak również informacja o stanie mienia gminy (majątek Gminy) i uzyskanych
dochodów z gospodarowania majątkiem Gminnym. Skarbnik pokrótce przedstawiła założenia
wykonania budżetu za 2019 r, który będzie się również wiązał ze sprawozdaniem
z wykonania budżetu, niemniej jednak te dokumenty są w tym zakresie bezwzględnie spójne.
- dochody zrealizowane: 33 971 577,46 zł

• dochody własne 6 236 097,79 zł - 18,35%
• 13 557000 - dotacje i środki unii europejskiej, prawie 40% dochodów budżetu
• Subwencja 38,83% czyli 13 189000,00 zł



Głównym źródłem podatków w gminie jest podatek rolny - wykonanie 1 225 904 zł. Drugim
dość wysokim dochodem własnym, są udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu
państwa 2 664 182 zł
W 2019 roku organ podatkowy na wniosek podatnika udzielił po złożeniu dokumentów ulg na
kwotę 7614zł
Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych za okres sprawozdawczy, wynikają z uchwał
Rady podjętych i stawkach podatków i opłat lokalnych a ustalonych przez ministerstwo
945 345 zł oraz zwolnień przyjętych uchwałami Rady 101 416 zł. Skarbnik wspomniała
o Uchwale z 2013 r gdzie zwolniono z podatku od nieruchomości mieszkania i skutek tego
w budżecie 71 470,60 zł.
Wykonane wydatki budżetowe stanowią 31 055 492zł. Spełniony jest wymóg artykułu 242
Ustawy o finansach publicznych, który mówi, że zrealizowane wydatki bieżące nie mogą
przekroczyć wykonanych dochodów bieżących. Największym wskaźnikiem w zakresie
wykonania wydatków są wydatki na pomoc społeczną i rodzinę 1I 284929 zł 39,88%.
Drugim wydatkiem oświata 7 915000 27,97%. Również duże inwestycje były w zakresie dróg
- inwestycje dróg 2 737 000 zł, na które udał się pozyskać l 076401 zł.
Skarbnik wspomniała o zadaniach realizowanych z innymi jednostkami, środki otrzymane na
dofinansowanie dróg dojazdowych do pól 88 tys. zł w miejscowości Czażów i Grzegorzowice
oraz remont świetlicy OSP, (dofinansowanie 15000 zł). Realizowali również zadania
wspólnie z Powiatem w zakresie transportu zbiorowego - dotacja, 10 975, 20 tys. zł oraz do
zakupu aparatu do znieczuleń.
Wyjaśniła, iż wszystkie zadania zostały zrealizowane, które zostały przyjęte do budżetu na
2019r. Zadania były realizowanie nie tylko przez Urząd, ale również przez instytucje tj.
Stowarzyszenia Ochotniczych Straży Pożarnych: nowy budynek w Garbaczu i przebudowa
i remont strażnicy i świetlicy OSP w Witosławicach. Dostali pożyczkę z budżetu gminy, która
jest już rozliczona, jednak były to dość duże środki, ponieważ OSP Garbacz 464 100 zł z OSP
Witosławice 424 427 zł. Takie zadanie również podjęły osoby prowadzące szkoły w Nowym
Skoszynie i Boleszynie. Zadania są w trakcie realizacji, będą rozliczone w tym roku.
Wykonywane przy wsparciu ze strony gminy, ale gdyby się nie podjęli nie byłoby takich
środków.
Skarbnik nadmieniła, iż w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmina posiada
zdolność finansową, ponieważ są zachowane wskaźniki, ma zdolność spłaty zaciągniętych i
planowanej do zaciągnięcia pożyczki. Skarbnik przypomniała, że w 2018 zaciągnięto kredyt
na 4,5 mln zł. W 2019 spłacono 900 tys. do spłaty pozostaje 3 600 000 zł, do płaty 900 tys.
rocznie do 2023r. Na dzień 31.12.19 zadłużenie gminy w stosunku do wykonanych dochodów
stanowi 10,6%. Podjęto w 2019 r uchwałę o zaciągnięciu pożyczki w Wojewódzkim
Funduszu na IV etap przydomowych oczyszczalni ścieków. Spłata będzie do 2024r, w tym
2024 r jest planowane 600 tys., o którym pan Wójt mówił w informacji, że jest 50%możliwe
do umorzenia. To wynika z zasad ubiegania się o dofinansowanie do przydomowych
oczyszczalni ścieków. Również w WPF są zadania rocznie i wieloletnie i sposób ich
finansowania w poszczególnych latach. Zadania: Rewitalizacja i Dzienny Ośrodek Wsparcia
są na liście rezerwowej, to są zadania z zadań głownie wieloletnich. Większość zadań
wieloletnich zakończyła się w 2019 r. a rozpoczęte przydomowe oczyszczalnie ścieków będą
zadaniem 2-letnim 2019-2020. Na ukończeniu zadanie w zakresie fotowoltaiki, o którym pan
wójt również wspomniał.
Wieloletnia Prognoza Finansowa mówi też o majątku Gminy, gdzie wartość majątku gminy
stanowi 94 313 644,23zł. Posiadają 50 akcji w Rolno Spożywczym Rynku Hurtowym 50
akcji po 50z! tj. 2500 zł. Oraz 5,58% udziałów w Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów
"Janik" sp. z 0.0. o wartości 76 200zł. Uzyskane wpływy z tytułu wykonywania posiadanych
praw 37 025,25 zł za 2019r. Poza tym jak wiadomo raport o stanie gminy obejmuje rok 2019,



te zagadnienia dotyczące budżetu w roku 2019 i powiązanych zadań z wykonywanych zadań
wieloletnich będzie się wiązać ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Pani Skarbnik
podsumowała, iż kondycja gminy jest dobra, posiada zdolność finansową, możliwość spłaty
planowanych i zaciągniętego kredytu jest, jeszcze są możliwości gdyby była taka potrzeba.
Dochody szły na prawidłowym poziomie, dzięki czemu udało się zrealizować wiele zadań
również w 20 19r gdzie to był rok dobrych i dużych inwestycji.

Przewodniczący podziękował pani Skarbnik. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać
głos w sprawie dyskusji o Raporcie o stanie gminy Waśni ów.

Zgłosił się wójt Krzysztof Gajewski. Uzupełnił wypowiedź pani Skarbnik i podkreślił
pewne wyniki, które się udało wspólnie zrealizować. Podkreślił, iż dzięki działaniom
wspólnym, przemyślanym decyzjom, które weryfikowali wielokrotnie podczas komisji
i obrad plenarnych. Zmiany budżetu dostosowanie do pewnych wymogów, które się
pojawiały ze środków zewnętrznych, które mogli podjąć na pułapie budżetu. Podkreślił, iż
ambicje zawsze mają większe i więcej chcą planować, jednak zazwyczaj zakres ich działań
i podejmowane formy pozyskania wsparcia są bardzo mocno zobligowane dochodem
własnym. Przypomniał, że utrzymują poziom podatku rolnego od wielu lat na tym samym
poziomie. Jako gmina rolnicza wiedzą, że dochody w rolnictwie, stan posiadania i efekt
ekonomiczny w rolnictwie jest, jaki jesl. Ich działanie wspólne, m.in. zwolnienia podatku od
mieszkań, był wykonany ze świadomym działaniem pomocy wszystkim mieszkańcom gminy.
Co prawda mówią o tym roku, ale przypomniał, że cena wody im się bilansuje, mają swoje
ujęcia wody, swoją obsługę, zasoby wodne pozwalające na zaopatrzenie wszystkich w 100%
zwodociągowaniu gminy. Podkreślił, iż reagowali na to, co się dzieje wokół gminy, m.in.
samorządy, które bardzo mocno zastosowały obniżenie podatków od środków transportowych
czy innych. Musieli zareagować też obniżając te podatki, żeby nie uciekli im przedsiębiorcy,
żeby nie mieli chęcią przerejestrowania swojej działalności do podmiotów, gdzie będą dawali
korzystniejsze warunki opłaty czy środków transportowych czy innych. Jest to cykliczne
działanie. Liczą się ze skutkami, bo nie mają określonych wpływów, które w innych realiach
byłyby zupełnie inne. Powiedział, że budżet zrealizowany jest w 98,4%. Wszystkie założenia,
które przyjmowali do projektu budżetu praktycznie są wykonane. Wydatki na poziomie 86%,
spowodowane tym, że część inwestycji to inwestycje przechodzące lub rozlicza się lub nie
zarnyka w danym roku budżetowym. Podkreślił, iż wszystkie zdania, które są tutaj opisane w
Sprawozdaniu i są wyartykułowane w większym wymiarze to, co pani skarbnik podkreśliła,
największe wydatki w pomocy społecznej prawie 40%, prawie 30% oświata. Łącznie pomoc
społeczna i oświata to wartość dochodząca prawie do 70% wielkości budżetu. Mogą
przeanalizować, jaką mają zdolność inwestycyjną czy zdolność finansową, bo jak Wójt
podkreśla, nie sztuką jest wziąć kredyt czy zadłużyć Gminę patrząc przez pryzmat pewnej
zdolności finansowej. Były różne pomysły, żeby jak inni wziąć 50, 60% zadłużenia gminy
i przełożyć to na inwestycje, to nie byłoby możliwość spłacania zaciągniętych kredytów. Ten
bezpiecznik jest, musi być. Patrzą ile mają wolnych środków, 70% środków to fakultatywne,
obligatoryjne wydatki i poruszają się pozostałą kwotą, która jest na komunalne, na wodach,
płacach itp. Te wolne środki inwestycyjne nie są wielkie i muszą o tym pamiętać. Robią to
z pełną konsekwencją i odpowiedzialnością.

Nie będzie omawiał całego działu, ponieważ pani skarbnik przytoczyła informacje. Są
informacje ogólne, finansowe, inwestycje, które są bardzo mocno podkreślone, w ochronie
środowiska, gospodarce śmieciowej, ale nie tylko, bo mówią o oczyszczalniach ścieków,
o oczyszczalni ścieków, która została wybudowana w Mirogonowicach. Gospodarka
odpadami komunalnymi jest bardzo cenowo chłonna i widzą, że wzrost Opłaty
Środowiskowej i Opłaty Marszałkowskiej bardzo zaważyły, jakie kwoty i jaką mają
konkurencję na rynku usług, która niestety wymusza takie a nie inne wybory operatorów.
Szczegółową informację mamy o gospodarce wodno-ściekowej



Wójt podkreślił, iż w sprawy oświaty, obiekty w Skoszynie i Boleszynie są
dopełnieniem. Mają piękne obiekty tutaj w Waśniowie, wybudowana infrastruktura
w Mominie, programy, które zostały wpisane od informatycznych przez sale komputerowe,
sale językowe oraz szereg innych zagadnień, które są. W tym dziale opisana jest również
struktura zatrudnienia nauczycieli, proces awansu zawodowego itd.

Działalność instytucji, Wójt wyjaśnił, iż nie będzie opisywać do robi Ośrodek Kultury:
zajęcia pozalekcyjne, zajęcia kulturalne, ale również sportowe na miarę możliwości
prowadzenia grup o rożnym profilu, zainteresowania młodzieży i dzieci. Działalność
instytucji kulturalnej jak i bibliotecznej.

Sprawa ochrony zdrowia, Gmina Waśniów jest jesteśmy jedyną gminą
w województwie gdzie mamy dwa zrobione obiekty w ramach jednego projektu, jeżeli chodzi
o remonty dobudowę, doposażenie, środki

Pomoc społeczna jest największym wydatkiem, nie tylko przez programy pomocowe,
osłonowe, niepełnosprawność, ale również wszystkie sprawy, które dotyczą bezpośrednio
wsparcia zasiłkami celowymi, jednorazowymi, i przebywaniem osób w Domach Pomocy
Społecznej, świadczenie wsparcia, pomocy dla tych osób, zabezpieczenia funkcjonowania
Komisji Alkoholowej i tej co działa Interdyscyplinarnie. Opisane szerokie spektrum
dotyczące całej problematyki związanej z funkcjonowaniem w samorządzie.

Głęboka modernizacja budynków użyteczności publicznej mają prawie zakończoną,
ponieważ chcą, obiekt w Mominie i Janowicach po byłej szkole, zagospodarować. wnioski są
złożone, czekamy na ewentualnie uruchomienie transz naborowych. Mają bardzo duże szanse
i możliwości, co do obiektu, spełnienie wszystkich wymogów. Mają pewien audyt zrobiony.
Zakończyłoby to im cały proces prac związanych z modernizacją i głęboką modernizacją tych
obiektów.

Wójt przypomniał, że wszystkie stacje wodociągowe i inne obiekty, które mają zostały
wyremontowane, doposażanie, zgodnie z zaleceniami wszystkich służb odpowiedzialnych za
funkcjonowanie komunalnych urządzeń.

Inwestycje:
- remont drogi w Witosławicach z Funduszu Dróg Samorządowych, prawie 400 tys. zł
- remonty cząstkowe dróg, mniejsze kwoty, ale bardzo ważne i istotne, bo coraz większe
kwoty wydają w zabezpieczenie, odtwarzanie poboczy jak i również odtwarzanie
infrastruktury przepustowej, koszenia itd.
- budynek garażowy przy OSP w Mominie, na samochód Opel Movano, który pozyskali
2 lata temu, wartość inwestycji 189 tys. zł
- remont drogi w Mominie, z Funduszu Dróg Samorządowych, wsparcie 320 tys. zł,
- Sarnia Wola - Wronów droga prawie l 480 m. prawie 780 tys., również wsparcie środków
samorządowych, z Funduszu Dróg Samorządowych
- remont drogi w Boleszynie, łącznie z zabezpieczeniem, chodnikami, nowymi elementami
bezpieczeństwa, kolejne prawie 300 tys. z Funduszu Dróg Samorządowych
- zagospodarowanie terenu wokół budynków użyteczności publicznej w Garbaczu, prawie
300 tys. zł
- zagospodarowanie terenu wokół budynku użyteczności publicznej w Witosławicach, prawie
90 tys. zł
- remont strażnicy OSP Grzegorzowice służącej bezpieczeństwu mieszkańców Gminy
Waśniów, kwota 129 tys. Urząd Marszałkowski i wsparcie środków Grupy Lokalnej
- Modernizacja obejmująca drogi dojazdowe do gruntów rolnych w miejscowości
Grzegorzowice ponad 100 tys. zł, w Czażowie 105 tys. zł, wsparcie środków z Funduszy
Dróg Dojazdowych do PÓl. Duże wsparcie środków i środków, o które się ubiegamy z racji
tego, że są wyłączenia gruntowe z terenu Gminy, czyli grunty rolne niewykorzystywane
rolniczo, i z tego odpisu mają tą możliwość wsparcia środków



- remont drogi w Nowym Skoszynie, prawie 230 tys. zł
- odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych z terenu
gminy Waśni ów, kwota prawie 730 tys. zł. Widzą jak zmieniły się te stawki się. Od kwietnia
do października, podwójne wywozy spowodowały również wzrost cen, wzrost usług
utylizacji, ale również koszty opłat środowiskowych, Opłaty Marszałkowskiej, składowanie
odpadów szczególnie niesegregowanych innych, których wielkość lawinowo się zwiększyła.
- budowa sieci e-zdrowie, jakości i dostępności usług medycznych, 127 tys. zł. Są jedną
z polskich gmin wiejskich, która ten system miała zainstalowany
- budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego w ramach projektu "Rozwój infrastruktury
sportowo --edukacyjnej". Prawie 670 tys. w oraz doposażenie klas matematyczno-
przyrodniczych, fizyko-chemicznych w tych szkołach i boisko o trochę mniejszej wartości,
ale takich samych warunkach, ponieważ wygrała inna firma i dała mniejsza ofertę. Wszystkie
wymagania i wszystkie rzeczy, które były tam wykonywane są również tam wykonywane,
wsparcie RPa
- budowa nowego budynku świetlicy wiejskiej w Garbaczu 460 tys., wsparcie z Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich 300 tys.
- poprawa stanu technicznego budynku świetlicy w Witosławicach 377 tys., wsparcie
z PRaW 185 tys.
To są główne inwestycje w Raporcie i w Sprawozdaniu finansowym gminy, które było
przedstawiane w komisjach i Komisjach Rewizyjnych. Jest tam bardzo szczegółowo jest
przedstawione każde działanie, każde wsparcie, mniejszych, większych środków, które
zaangażowali niemal w każdym obszarze wsparcia. Tak jak mówili, nie byłoby żadnego
projektu na żadnej szkole gdyby nie samorząd Gminy Waśniów. Wszystkie działania, które
były robione to my były przygotowywane przez praco',',ników Urzędu, natomiast organ
prowadzący podpisuje umowę. Zdarzyło się tak, że wszystkie inwestycje na wszystkich
obiektach są współfinansowane i prowadzone przez pracowników Urzędu. Wójt podziewał
wszystkim służbom technicznym, wszystkim pracownikom urzędu, pani skarbnik i wszystkim
osobom, które bezpośrednio są zaangażowane nie tylko w proces inwestycyjny, ale również
przygotowawczy, projektowy, finansowy, bo to jest bardzo ważne, aby spięcie finansowe
i analiza budżetowa, płynność czy ciągłość wszystkich zamierzeń, działań, była
odpowiedzialna i cykliczna i nie stwarzała żadnych możliwości czy zagrożeń.

Wójt dodał, iż znajdują się na liście rezerwowej Rewitalizacji Waśniowa. Czekają na
projekty w EFSie, które są już złożone albo czekają aż te nabory będą. Zobaczą na ile uda im
się pozyskać środki zewnętrzne. Uważa, iż wykonali kawał dobrej pracy. System wygaszania
gimnazjów, który kosztował wiele odpraw i wiele spraw, które łączyły się ze sprawami
interpersonalnymi, osobowymi gdzie trzeba było pomóc, wesprzeć gdzie to było możliwe
zagospodarować osoby, oraz składniki majątkowe, które będą służyć młodzieży na bazie
szkół podstawowych. Wsparcie instytucji, przedszkoli, osób, z którymi współpracują na
zewnątrz, są bardzo potrzebne, szerokie, np. współpraca ze Świętokrzyskim Bankiem
ŻY\\TIości.W tamtym roku prawie 80 ton różnego asortymentu trafiło do mieszkańców gminy
bezpośrednio przez obsługę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej lub bezpośrednio przez
Schronisko czy też instytucje, które taką formę dystrybuowały. Podaje jeden z przykJad, ale
jest bardzo ważny. Z drugiej strony jest ten system pomocowy gdzie oni, jako mieszkańcy też
pomagali szpitalowi środkami żY\\TIościowymi, czy innymi możliwościami wsparcia, oraz
Schronisku św. Alberta, pomoc żywnościowa: warzyw i owoców, aby obniżyć koszty
użytkowania.

Analizując materiał chciał wszystkim podziękować bez wyjątku, bo każdy jakąś
cegiełkę wkłada w to, co się dzieje na terenie gminy. Niektóre rzeczy są mniej widoczne, ale
spajają się w pewną całość funkcjonowania samorządu. Na 102 gminy w województwie są na
96 lub 97 miejscu pod względem dochodowości na mieszkańca 600 parę złoty. Jeżeli gmina



ma taki dochód na jednego mieszkańca a Ostrowiec Św. ma 1700/mieszkańca to jest inna
możliwość funkcjonowania czy dochodów. Uważa, że dofinansowanie do dróg takie samo
w Gminie Waśniów i Ostrowiec Św. - 60 % to jest temat skali, gdzie powinny być samorządy
mniejsze o mniejszej wydolności finansowej czy małych budżetach powinny być wspierane
mocniej, bo same sobie nie poradzą, bo nie będą mieli wkładu własnego. To temat bardzo
szeroki, ale chciał przybliżyć, bo wszystko nie jest proste łatwe żeby poukładać. Podziękował
Przewodniczącemu, radnym, sołtysom, instytucjom, jednostkom organizacyjnym,
instytucjom, które współpracują z, zewnątrz bo jedne człowiek nic nie znaczy, jeżeli nie ma
zespołu ludzi, którzy oddają swoją pracę na rzecz lokalnej społeczności.

Radny Andrzej Ostatek wyjaśnił, iż zabrał głos ponieważ nie ma przewodniczącego
Komisji budżetowej Janusza Bugajskiego. Nie będzie wchodził w szczegóły finansowe,
ponieważ pani Skarbnik i Wójt naświetlili wszystko dokładnie. Wyjaśnił, iż Wójt już chyba
ich przyzwyczaił do tego, że podsumowując poprzedni rok zawsze mają dobre wieści, tym
bardziej jak Wójt zaznaczył, mamy budżet bardzo mały a inwestycje robione są, co roku
bardzo poważne i tych inwestycji jest dużo. Pracuje w zakładzie w Ostrowu i spotyka się z
ludźmi z każdego powiatu i każdy im zazdrości jeżdżąc przez ich teren. Zauważył, iż Wójt
narzeka, że dostajemy, dofinansowanie takie jak te gminy, które mają dużo wyższy dochód na
mieszkańca, ale chyba wszyscy wkoło już wiedza, że sobie poradzi i mają dużo wyższe
wskaźniki od gmin, które mają wyższe budżety, bo osoby z Kunowa im zazdroszczą, a ich
budżet jest dużo większy i możliwości dużo większe, bo biorąc pod uwagę podatki, jakie
mają z oczyszczalni, jakie mają zakłady na swoim terenie. Gmina Waśniów nie ma żadnych,
są gminą typowo rolniczą, a jednak inwestycje są na dużą skalę i bardzo poważne, które
upiększają gminę. Teraz się nie wstydzi powiedzieć, że jest z Gminy Waśniów, a kilka lat
temu tak było, bo gmina była zaniedbana strasznie. Wójt ma nadzwyczajne zdolności
pozyskiwania środków i w całym zakresie wnioskuje, aby udzielić wotum zaufania i udzielić
absolutorium, ponieważ są wykorzystywane bardzo dobrze środki i gmina nie jest zadłużona.

Radny Tadeusz Buczkowski przewodniczący Komisji rewizyjnej poinformował iż
bardzo się cieszy z tych inwestycji a najbardziej z tych w swoich miejscowościach: budynki
po domu nauczyciela i bibliotece. Dawnym zewnętrznym widokiem budynki szpeciły, teraz
można pochwalić, Podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do wykonania tej
inwestycji. Drogi, które powstały w miejscowościach, które wójt wymienił. Zadłużenie gminy
nie jest duże 10,6%. Niejedna gmina by się cieszyła, gdyby takie zadłużenie miała. Opinia
Komisji, która zebrała się 05.06.20 w składzie: T. Buczkowski, M. Wzorek, Ł. Pawłowski,
K. Chojnacki, A. Ostatek opiniowała pozytywnie sprawozdanie pana Wójta, Sprawozdanie
finansowe za 2019. Odbyło się spotkanie, była pani Skarbnik, przedstawiła szczegółowo
wszystkie wydatki, rozchody i pan wójt też na tej komisji był. Podziękował za szczegółowe
sprawozdanie. Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie
sprawozdanie. Podziękował i prosi o zaufanie dla pana wójta.

Radna Małgorzata Wzorek przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Pomocy
Społecznej, Kultury i Sportu. Podziękowała Wójtowi, pracownikom, pani Skarbnik za ogrom
pracy, jakie włożyli w realizację zadań, które pozwalają na rozwój gminy. Jak Wójt
wspomniał, jest to szeroki zakres oświaty, zostały wyposażone placówki, zarówno baza
dydaktyczna, która wpływa na rozwój dzieci, na kształtowanie osobowości. Duży wkład
nauczycielski kadry nauczycielskiej, która czuwa nad rozwojem młodego pokolenia. Przede
wszystkim duże nakłady na rozwój pomocy społecznej gdzie prowadzone są zajęcia
w szerokim zakresie zarówno dla dzieci, a także wyposażenie ośrodka zdrowia, zapewnienie
opieki dla pacjentów. Za to wszystko chciała podziękować wszystkim, którzy przyczynili się
do realizacji tych celów, które pan wójt zakłada. Widać w gminie, że jeżeli istnieją w gminie
zdiagnozowane braki to wszystko jest na bieżąco uzupełniane i bardzo dobrze realizowane.
Jest za udzieleniem wotum zaufania dla pana Wójta



Rady Krzysztof Surowiec przewodniczący Komisji Samorządowej do spraw
rolnictwa, ładu i porządku publicznego podziękował wójtowi, koleżankom, kolegom radnym,
ponieważ to całoksztah, bo oni też podejmują tu decyzje, ale wszystkim kieruje pan Wójt.
Podziękował wszystkim kierownikom za sumiennie wykonują swoje działania. Podziękował
Wójtowi, bo cały rok jest za nami, nie lobbuje jednego priorytetu, ale jak widzą dzisiaj, dba
o straże pożarne, służbę zdrowia. Będą mieć nowy wóz, mają piękny ośrodek. Dodał, iż Wójt
nie zapomniał też o szkołach, gdzie cały czas próbuje w każdej dziedzinie "wyszarpać"
pieniądze z zewnątrz, ma odpowiednich ludzi do składania mnóstwa wniosków. Zauważył, iż
żeby dostać pewne pieniądze trzeba składać wnioski. Są one bardzo fachowo przygotowane
i chyli czoła, że gdzie się tylko da zawracamy się o pomoc. Jeżeli chodzi o drogi, to jest nie
pierwsza kadencję i tak nigdy nie było jak do tej pory, zawsze były jakieś niesnaski, różnie
było między radnymi. Dzielili się drogami po 200-300m, w tej chwili pisane są takie wnioski
gdzie mogą tych dróg zrobić dużo więcej i dogadują się i są robione na całej gminie. Pomimo,
że Powiat nie ma pieniędzy, dorzucają do Powiatu, żeby robić też drogi powiatowe, starają się
pomagać powiatowi, żeby to gmina pięknie wyglądała. Przedmówca mówił, że wszyscy się
dziwią jak oni to robimy. Radny wyjaśnił, iż Wójt kieruje tym i to po prostu jest widać, jak to
się dzieje. Mówiąc o szkolnictwie, strażach, ale widzą też, że ostatnio pięknie wygląda
budynek Urzędu Gminy, mówią o fotowoltaice i dlatego prosi o udzielenie wotum zaufania
wójtowi.

Radny Łukasz Pawłowski przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Tak
jak przedmówców chciał podziękować za Sprawozdanie finansowe, za Raport o stanie gminy.
Nie tylko za dokumentację, ale za to, co widzą nawet za oknem, czy jeżdżąc po gminie.
Widzą, że Gmina kwitnie, mimo, że to już nie wiosna. Dochód na mieszkańca mają naprawdę
mały, co roku tak jest i w takiej gminie rolniczej będzie ciężko się zmieniał gdzie
przedsiębiorców można na ręce policzyć, ale wymagania mieszkańców są coraz większe
i starają się zaspokoić te potrzeby, upiększając ośrodki zdrowia, szkoły, boiska. Wszystko
zostaje, w tej gminie i dla potomnych. Dziękuje za to wszystko. Jest za wotum zaufania.
Uważa, że "fajnie by było" jakby każde sołectwo kiedyś miało wykupione dla siebie placyk.
Nie wszystkie sołectwa mają place gminne, jakiś mały teren i marzy mu się, nie wszystkie
w jednym roku, ale żeby każe sołectwo miało mały plac, żeby mogło sobie coś z budżetu dla
siebie uszczknąć i uważa, że kiedyś dadzą radę. Podziękował i potwierdził, że jest za wotum
zaufania.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący dodał, że Raport o stanie gminy dostępny jest dla wszystkich. Jest
opublikowany na stronie gminy www.wasniow.pl oraz znajduje się na stronie Biuletynu
Informacji Publicznej. Dane z Raportu zawierają się w 73 stronach. Przyznał, iż po to
startowali, zostali wybrani, żeby rozwijać, upiększać tą gminę. Wydaje mu się, że realizują
swoje zadania. Zdaje sobie sprawę, że nie ma osoby, która wszystkim dogodzi. Są potrzeby
w każdym kierunku, starają się je równoważyć. Czy im się to udaje, to będą ocenieni na
koniec kadencji. W ich mniemaniu jest to słuszna droga. Przyznał, iż tak jak wszyscy
powiedzieli, borykają się głównie z dochodowością. Spowodowane jest to ukształtowaniem
się infrastruktury gminy oraz specyfikacją zatrudnienia pracy, gmina jest głownie rolnicza.
Przewodniczący jest wychowany w domu typowo rolniczym z dziada pradziada, ale takiej
niepewnej sytuacji, jeżeli chodzi o uprawy, ceny, zbyt, to jeszcze nie było i to ciężko
opanować skąd się ceny biorą. Skąd się bierze podaż, popyt. Dzisiaj rolnik, który ma
produkować musi być "nie lichym" menagerem, żeby nadążyć za tym wszystkim, żeby swoje
gospodarstwo ukierunkować, żeby przynosiło mu dochodu i mógł utrzymać rodzinę.

Przewodnicząc zapytał czy ktoś chce zabrać głos, zgłoszeń nie było. Przewodniczący
wyjaśnił, iż przedstawili Raport do ogólnej wiadomości. Każdy może go przeczytać,

http://www.wasniow.pl


zapoznać się. Jest to roczne przedstawienie lokalnej społeczności, co się działo, jakie były
założenia, jakie było wykonanie i jak się rozwija gmina.

Ad.17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy
Waśniów.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zaprać głos. Chętnych me było.
Przewodniczący podkreślił, iż wotum zaufania jest pokłosiem Raportu, ponieważ jeśli
oceniają pozytywnie działalność, a ocenili pozytywnie, zgodnie z nowymi przepisami,
udzielają wotum zaufania Wójtowi. Władzą uchwałodawczą jest Rada Gminy, wykonawczą
pan Wójt. Polega to na tym, że wspólnie wójt, jako "główno dowodzący" obiera strategię,
a Rada obiera kierunek działania wspólnie obierając metody i cele. Te cele w ich mniemaniu
zostały osiągnięte i dążą do dalszego rozwoju gminy. Praca byłaby niepełna gdyby nie
wspomniał o pracownikach: trzonem są kierownicy i wszyscy pracownicy, wszyscy pracują w
jednym kierunku. Jest porozumienie a porozumienie przynosi korzyści. Jeżeli wynikają
nieporozumienia i inne kwestie może dojść do chaosu i zatrzymania się rozwoju gminy. Mieli
przypadek na terenie powiatu, nic dobrego z tego nie wyszło. Jest zadowolony, że pracuje
w takiej Radzie.

Przypominał, iż kiedyś ktoś w sytuacji dosyć problemowej uświadomił mu, jaka jest
rola przewodniczącego. Zgodnie ze Statutem przewodniczący reprezentuje Radę na zewnątrz
i organizuje technicznie pracę Rady w ścisłym porozumieniu z pracownikami i wójtem. Musi
podejmować różne decyzje, popularne i te nie popularne i musi wsłuchiwać się w głosy
społeczeństwa. Ten człowiek powiedział mu i wziął sobie to głęboko do serca, że "bycie
przewodniczącym to nie tylko zbieranie oklasków na szkolnej akademii" i jest to racja.
Każdy, kto się decyduje być radnym, musi być świadomy, że praca w społeczeństwie jest
ciężka i niewdzięczna. Sami zgodzili się ją wykonywać, reprezentować wyborów i wydaje mu
się, że spełniają to dobrze. Tworzą team, ponieważ w nim jest siła.

Uważa, że wójt jest tak zaangażowany, że zwrócił mu uwagę przy byłej pani
wojewodzie, że nawet w swoje urlopy zajmuje się pracą, co do końca nie jest efektywne,
ponieważ trzeba odciąć się od czasu do czasu, wyczyścić, zresetować umysł. Pan wójt jest
zaangażowany o każdej porze dnia i nocy i po prostu żyje tą pracą. Jednak są rożne problemy.

Rozpatrują wotum zaufania, oceniają wójta za 2019 rok, co dobrego zrobił, jak się
wywiązał ze ścieżek, które Rada zatwierdziła. Może powiedzieć, że gmina się rozwija. Są
realizowane rozbudowa dróg, szkolnictwa, bezpieczeństwa, jeżeli chodzi o straże pożarne,
domy, w których świetlice środowiskowe i nie ulega wątpliwości, że nie wiem, kto i jak by
ich nie lubił musi przyznać, że Gmina Waśniów się rozwija. Nie będzie ukrywał, że wójt jako
doświadczony samorządowiec, ponieważ wójt już 30 lat pracuje w samorządzie i stąd wynika
filozofia pozyskiwania i wykorzystywania okazji. I to może ich cieszyć. Jak każdy mają
przeciwników i zwolenników. Wierzy, że ich praca będzie im przysparzać więcej
zwolenników niż przeciwników. Przyznał, iż ostatnio pojawiła się rysa i o tej rysie też trzeba
powiedzieć, bo 1/6 społeczeństwa wypowiedziała się na ten temat. Wierzy, że wójt, jako
doświadczony samorządowiec poradzi sobie i rozstrzygnie tę sprawę niwelując te
niepotrzebne napięcia i ewentualne różne domysły, które może w części są prawdziwe
w części nieprawdziwe. Musimy dać czas, czas zawiera się w Kodeksie postępowania
administracyjnego. Wydaje mu się, że wyjdą na prostą. Osobiście wnosi o udzielenie wotum
zaufania dla wójta Gminy Waśniów.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.
Zgłosił się Radny Rady Powiatu Janusz Gołdyn. Wyjaśnił, iż miał zamiar zabrać głos

w sprawach różnych, ale zabierze w tym miejscu. Jest po to, aby poruszyć kwestię ośrodka.
Radni bardzo dobrze się wypowiadają na temat działalności pana wójta. Przyznał, iż ośrodki



są bardzo piękne, ale uważa, że jest to w większości wydmuszka, ponieważ nie ma tam dobrej
atmosfery pracy. Wiedzą to wszyscy od jakiegoś, dłuższego czasu. Wójt poruszył krótko
informację na temat zaistniałej sytuacji, ale chciał zadać mu 2 pytania. Prosi o odniesienie się
do kwestii, co zamierza zrobić z tą trudną sytuacją panującą w Ośrodku Zdrowia w
Waśniowie, chodzi głównie o zwolnienie pani Ani, która pracowała 35 lat oraz ze sprawą
pani kierownik, której działania w opinii mieszkańców budzą duże kontrowersje. W obronie
pani Ani stanęli mieszkańcy. Podziękował wszystkim, którzy podpisali petycję w sprawie
przywrócenia pani Ani do pracy, za tą oddolną inicjatywę obywatelską. Przypomniał, iż
podpisów było prawie 1000. Mieszkańcy podpisali również oświadczenia, które przestawiają
relacji i zachowanie pani kierownik wobec pacjentów leczących się w tllteiszvm ośrodku.
J. Gołdyn zapytał również czy wpłynęło do Wójta pismo od pani w którym
wyraziła zdanie na temat powrotu do pracy oraz sytuacji, jaka panuje w ośrodku zdrowia w
Waśniowie. Prosi o odpowiedź tu i teraz. Przedstawił swój ogólny apel, iż jeżeli wójt nie
podejmie stosownej decyzji mieszkańcy z pewnością zapamiętają działania w tej konkretniej
sprawie. Prosi o pochylenie się nad problemem. Prosi o normalność, nie zamiatanie tego pod
dywan. Nie chce konfliktu, nie o to chodzi, trzeba to wreszcie rozwiązać. Liczy, iż tak jak
wójt powiedział i rozwiąże problem do końca tygodnia. Nie chce tutaj wzywać Radia Kielce
czy innych mediów, bez sensu. Przyznał, iż jako radny, mieszkaniec i nauczyciel ocenia, iż
rozwój jest. Pracuje na wspaniałej sali gimnastycznej, uczy wychowania fizycznego i historii.
Ma warunki ku temu. Budynki też również są w dobrym, bardzo dobrym stanie, więc również
przychyla się do radnych, że ten rok był bardzo dobry. W kwestiach remontu dróg
i poruszenia sprawy "nieszczęsnej" drogi Piotrów-Bukowie, oznajmił, iż to też była jego
inicjatywa, żeby robić nacisk, żeby spotkali się z panem Jabłońskim, Mroczkiem, żeby to
wreszcie w jakiś sposób zrobić. Podkreślił, iż przez wiele lat nie była żadnego ruchu z tą
drogą. Z panem Łodejem, również rozmawiał na ten temat i myśli, że ta kwestia będzie w
najbliższym czasie rozwiązana, bo tu chodzi o ludzi. Oni, jako radni, jako wójt, skarbnik,
sekretarz, kierownik, któremu chyli czoła, bo zawsze odbierze telefon, rozmawiają na różne
tematy Gminy, bardzo grzecznie i bardzo miło rozmowa przebiega. Udziela mu informacji
wszelakich, on też stara się wymieniać informacjami, które posiada. On cały czas się uczy, ale
bardzo szybko się uczy. Zna realia, jakie są w powiecie, województwie. Gmina rozwija się i
powiat, dzięki również środkom zewnętrznym, które idą od rządu. Podkreślił, iż nie wolno o
tym zapomnieć, to są różne programy tego typu. Tutaj duża rola włodarzy gmin. Nie mówił,
że wójt coś źle robi ale wrócił do meritum sprawy, jakim jest ośrodek zdrowia. Trzeba to w
końca zrobić raz a porządnie. Nie będzie się wypowiadał personalnie, każdy wie, jaki jest
problem. Musi wójt podjąć decyzję. Pan przewodniczący go niejako wywołał do odpowiedzi.
Powtórzył, że miał zabrać głos w sprawach różnych, ale zabrał w tym czasie.
Podziękował, ponieważ spotyka się z ludźmi i akcja maseczkową, która była, bardzo
szczytnym, dobrym celem, dobrym zabiegiem, który pomógł wielu ludziom, kiedy było
bardzo mało maseczek na rynku, dlatego chyli czoła całej Radzie.
Dodał, iż są sługami ludzi, mają im służyć ludziom, ale muszą robić to w sposób umiejętny,
mądry i uczciwy. Prosił wójta, aby podali sobie rękę, bo " nie ma sensu tak chodzić koło
siebie". On jest osobą otwartą, rozmawia z ludźmi z każdym i nie wspomina o żadnej
polityce, nie ważne, z jakiej opcji politycznej jest. Najważniejsze, że robią wspólnie coś dla
gminy, dla małej kochanej ojczyzny, bo tutaj jest ich dom. Widzą, co się dzieje na świecie,
jak się rozwija, jak pandemia niesie wiele nieszczęść. Muszą dbać o ich małą ojczyznę.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawIe udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy
Waśni ów.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Wotum zaufania wójtowi zostało udzielone jednogłośnie, 12 głosów za.
Przewodniczący pogratulował wójtowi.

Wójt Krzysztof Gajewski w imieniu własnym i wszystkich kierowników
i pracowników podziękował za wynik głosowania, za słowa, które padają pod adresem
zarządzania jednostką. Skierował słowa podziękowania dla tych, którym leży na sercu dobro
tej gminy: pracownikom, kierownikom referatów, szczególnie pani skarbnik za ten reżim
finansowy. Wszystkie inwestycje są wykonywane tak jak mają to zapisane w umowach,
Gmina bardzo mądrze realizuje i rozlicza wszystkie projekty. Podziękował wszystkim
pracownikom, bo każdy pracuje na wymiar zewnętrzny i ogólne dobro, które przejawia się
w realizacji zadań. Podziękował Przewodniczącemu i Radzie, sohysom i Radom Sołeckim.
Podziękował, za inicjatywę z oczyszczalniami ścieków, bo muszą mieć świadomość, że
w jednym roku nie zrobią 200-300 oczyszczalni, a w PROW VAT jest niekwalifikowalny
i rozłożenie tego ciężaru było nie do udźwignięcia. Uważa, że oni również starają się
wykonywać to, co założą w założeniach planu finansowego czy budżetowych inwestycji.
Realizują to na ile to jest możliwe z małymi sprawami, które trzeba regulować prawnie jak
np. grunty pod drogami, żeby mogli się ubiegać po pieniądze zewnętrzne. Myśli, że są bardzo
dobrze przygotowani, już praktycznie na kolejne dwa lata od strony inwestycji,
przygotowania procesu regulacyjnego, własnościowego, projektowego itd. Gdyby ktoś
powiedział, że dostaną 5 czy 10 mln na drogi to są w stanie je wydać w odpowiednich
parametrach, Nie są w stanie spełnić wszystkie, bo wąskość dróg, zajętość pasa wiele ich
wtedy kosztuje. Podziękował za hierarchię i cykliczność, którą mogli przyjąć i tak ułożyć, że
dała efekt pozyskiwania środków zewnętrznych. Również projekty, które mają na zewnątrz
przygotowane i złożone, daje im legitymizację, że mogą się starać, ubiegać i spełniać
wszystkie wymogi, które przed nimi stawiane, żeby nie byli później zaskoczeni brakiem
własność. Wójt podziękował za merytoryczną współpracę. Przyznał, iż na komisjach jest
szereg mocnej dyskusji, wymiana poglądów, zdań. Bardzo dobrze, że o tym mówią, analizują
rzeczy, które są najbardziej potrzebne i z sukcesem ciągną wózek, aby ta sytuacja w Gminie
i samorządzie była jak najlepsza. Tyle może odpowiedzieć w kwestii absolutorium

Przewodniczący zauważył, że to jest dopiero wotum zaufania, absolutoriom będzie
dopiero za 2 punkty. Dodał, iż zgodnie z przepisami, które Przewodniczący musi przestrzegać
jeżdżą, co roku na szkolenia do Regionalnej Izby Obrachunkowej, w tym roku nie byli. Na
tym szkoleniu przeważnie jedzie przewodniczący i przewodniczący Komisji Rewizyjnej, żeby
u źródła zaciągnąć informacji. Spotykają się w twarzą w twarz i mogą posiłkować
doświadczeniami sąsiednich samorządów. To są dość ciekawe szkolenia dla osób, które
chciałyby się wgłębić w specyfikę pracy samorządowca i jednym z punktów, które tam
wychwycił jest, że nieudzielenie wotum zaufania nie przeszkadza w udzieleniu absolutorium.
Natomiast nieudzielenie absolutorium, nie może kierować się "nie, bo mi się nie podoba".
Muszą wziąć pod uwagę cały przekrój pracy osiągniętych wyników i stanu finansów, to są



przepisy ogólnie obowiązujące i w tym wypadku jak najbardziej wszystko jest dopięte na
ostatni guzik.

Odniósł się do pytań Radnego Powiatowego i poinformował, iż rano wpłynęło pismo
od pani Pismo właściwie jest kierowanie do pani kierownik GZOZ a do
wiadomości Przewodniczącego. Nie zdążył Rady zapoznać, ponieważ przyszło pismo
priorytetem dzisiaj bezpośrednio przed sesją. Nie zdążył go przeanalizować, jedynie
pobieżnie wywnioskował, że pani ma zastrzeżenia do powrotu do pracy w tych samych
warunkach, ale szczegółów nie mogę jeszcze rozwinąć. Nie jestem prawnikiem, musi
zasięgnąć opinii, skonsultować. Może powiedzieć tylko to, co idąc na obrady "rzucił okiem",
ale przeanalizowane je dokładnie.
Przewodniczący zauważył, iż cała gmina huczy, nie ma osoby, która by nie wiedziała i nie
wypowiadała swojej opinii na temat tej sprawy z ośrodkiem zdrowia. Może powiedzieć, że
mają niewątpliwego pecha, bo jak nie mają problemów z bazą lokalową to później z kadrą i
bez przerwy jakieś problemy. Tak jak powiedział, każdy samorządowiec powinien być
nastawiony na rozwiązywanie problemów i starają się to czynić. Z tego, co wie, wpłynęła
petycja 15.06 mieszkańców do rozpatrzenia. Trwają analizy prawne. 2.06.20 zwołał wszystkie
Komisje Rady Gminy. Pan wójt miał złożone 3 wnioski formalne, wniosek dotyczący
przywrócenia stosunku pracy z panią pielęgniarką, wniosek w sprawie zdarzeń, które
wydarzyły się w czasie kwarantanny, wniosek o zmianę w zarządzaniu GZOZ. Ma czas 30
dni ustawowe Kodeks postępowania administracyjnego. Rozmawiałem z Wójtem nie raz,
który zadeklarował się w zakreślonym czasie podejmie stosowne decyzje i dlatego uważa, że
sprawa zostanie rozwiązana przerywając wszystkie napięcia i emocje. Sprawna nie jest
popularna, nie służy wójtowi ani Radzie, pacjentom i mieszkańcom gminy.

Radny Tadeusz Buczkowski podziękował za szybką reakcję Przewodniczącego Rady,
bo wypowiedzenie z pracy zostało złożone w piątek po południu. Tak nieszczęśliwie się
złożyło, że byli na pogrzebie. W sobotę na pewno by się nie spotkali, ale szybko zareagował
i zwołał Komisje w tej sprawie, Osoba z tak długoletnim stażem pracy jednym "machnięciem
ręki" dostała wypowiedzenie bez konsultacji z Radą, nawet Radą Społeczną. Jest to nie do
pomyślenia, żeby coś takiego się działo na terenie Gminy w ośrodku. Jest to przykry incydent.
To się troszeczkę ciągnęło i można to było zapobiec wcześniej, spotykając się z Kierownik.
Jest wszystko do zrobienia, żeby wszystko wyjaśnić, a to było tak ukrywane. Bardzo mu jest
żal pani Ani, lubianej w społeczeństwie, bardzo cenionej. Zawód pielęgniarki czy lekarza,
kierownik jest trudny. Nie jest tak, że jedna strona jest winna. To jest dwóch stron wina, ale
znaleźli by jakieś rozwiązanie z pomocą Rady Społecznej, Komisji zdrowia i by do tego nie
doszło. Bardzo źle się stało, pielęgniarka z długoletnim stażem, kocha tą pracę. Uważa, że
teraz przyjść jak przyjdzie do pracy to nie będzie dla niej praca łatwa. To już jest konflikt.
Wnioski są złożone do wójta i prosi wójta o szczegółowe i wnikliwe rozpatrzenie tej sprawy,
żeby to jakoś zakończyć pozytywnie dla pani Ani. Tak dłużej nie może być. Podziękował
jeszcze raz Przewodniczącemu za takie szybkie, zdecydowanie zebranie komisji.

Przewodniczący wyjaśnił, że nie tylko w tej sprawie szybko się zbierają. Pamięta,
kiedy były przydzielane pieniądze też szybko się zbierali. Rada jest od tego, żeby prężnie
działać i w razie potrzeby musi się zbierać. Tak jak powiedział na wstępie, muszą
podejmować decyzje i te popularne i nie. Nie każdy może zrozumieć ich działania bo nie
każdemu da się w krótkim czasie wytłumaczyć zawiłość tematu, oni to mają jakby od
podszewki i wszystko musza realizować zgodnie z procedurami i w określonym tempie.
Dotyczy to między innymi "resztówek" po przetargowych, pieniądze, które wykorzystują, ale
trzeba szybko reagować, żeby wstrzelić się w program.

Przewodniczący oznajmił, iż udzieli głosu wójtowi za chwilę, ponieważ otrzymał
wcześniej inny akces.



Wójt Krzysztof Gajewski poprosił Przewodniczącego o dokończenie spraw
dotyczących budżetu a temat, który jest mogliby omówić komplementamie w sprawach
różnych.

Przewodniczący odpowiedział, iż wydaje mu się, to czy rozmawiają teraz czy za 5 min
nie zmienia postaci rzeczy oraz udzielił głosu radnej M. Ślusarz.

Radna Małgorzata Ślusarz oznajmiła, iż bardzo się cieszy i dziękuję mieszkańcom,
przewodniczącemu, wójtowi za przerwanie zmowy milczenia. Ta zmowa milczenia trwała
dosyć długo, przeszło 2 lata. Pielęgniarki w ośrodku zdrowia były poniżane, traktowane
w nieodpowiedni sposób. Pani Kierownik zwolniła ich koleżankę, jest to przykre.

Przewodniczący przerwał wypowiedź radnej i poprosił o ważenie słów i określanie
w ten sposób, "żeby później nie było kłopotów".

Rada Małgorzata Ślusarz poprosiła wójta, aby rozwiązał tą sprawę w dosyć szybkim,
krótkim czasie, żeby ta sprawa była wyjaśniona i żeby wszyscy byli zadowoleni, mieszkańcy
również. Podziękowała, że wszyscy przerwali zmowę milczenia, za to, że wszyscy wiedzą
jaka jest sytuacja, co się dzieje. Podziękowała wszystkim za wsparcie.

Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Gminy Waśni ów panie Wioletcie
Zbrożyna. Poinformowała, iż uczestniczyła w delegacji która w ubiegły poniedziałek spotkała
się z wójtem, sekretarz, i radcą prawnym. Nie będzie powielała tego co mówił radny
powiatowy i radna Małgorzata. Dodała, iż sprawa ta nie opiera się tylko na jednej
z pielęgniarek, jest wiele oświadczeń o traktowaniu, które nie przystoi osobie zajmującej takie
stanowisko. Chyli czoła wobec Przewodniczącego Rady, że wspominał, że są bardzo miłe
głosy od mieszkańców, że chce prowadzić dialog, rozwiązać problem, oraz przed radcą
prawnym, który bardzo miło i rzeczowo ich przyjął. Potraktował jak ludzi w demokratycznym
kraju. Jest, jej przykro iż wójt, kłamie iż problemu nie znał. Byli na tej sali w lutym, problem
był zasygnalizowany. Radny Powiatowy zwrócił się do pani Małgorzaty Ślusarz aby sprawę
przedstawiła. Powiedziała, że nie może mówić, W. Zbrożyna zapytała czy to nie był znak
SOS, że coś się dzieje nie ta". Muszą to rozwiązać, bo tak dłużej nie może być. Nie chcą
odchodzić z tych ośrodków, mają tutaj starszych rodziców, chcą z nich korzystać. Natomiast
jeżeli będą tak ludzie odchodzić, a odchodzą to nie będzie żadnych dochodów. Nie przyjmie
się lekarza bo nie będzie środków. Drugą sprawą jest to, iż przy zbieraniu podpisów, ludzie
kontaktowali się z nimi, często kiedy w Garbaczu nie ma już lekarza, bardzo cz1stonie mamożliwości przyjęcia w Waśniowie. W Garbaczu większość dni lekarz jest do 12 0. Ośrodek
jest mało efektywny. Nie wie jak jest z pediatrą, bo nie korzysta, ze stomatologiem też są
problemy. Jest im przykro, przyznała, iż emocje mogą brać górę, ponieważ pan Wójt
próbował zastraszać ich sądem, tym, że nie mają pełnomocników. Oni nie są radcami
prawnymi, mecenasami, są prostymi mieszkańcami, którzy widzą, że źle się dzieje, tak nie
może być. Prosi o zrozumienie i rozpatrzenie tej sprawy w jak naj szybszym terminie bo
nikomu nie przynosi to pochlebstwa. Nie może być tak, jak Wójt im zarzuca, że przez ich
rozgłos nie przyjdzie żaden lekarz, bądź już nie chce przyjść. Może coś jest nie tak ale nie
z nimi. Prosi o rozmowę a nie zastraszanie.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Poinformował, iż dyskusja
wywiązała się w tym punkcie, ale uważa, że nie ma sensu przerywać dyskusji i przenosić inny
punkt. Wyjaśnił iż starają się patrzeć z boku, znają sprawę od podszewki, mają może głębsze
i wnikliwsze informacje. Ta sprawa zaskoczyła ich i była "kroplą która przelała czarę
goryczy". Poinformował, iż w tej sprawie jest drugie dno, są sprawy, które się toczą, sprawa
nie jest 0-1. Trzeba rozpatrzeć je na spokojnie. Są procedury i nie mogą postępować
pochopnie. Zareagowali ogólnie, czysto społecznie i wydaje mu się, że dobrze, że to zrobili.
Podkreślił, iż zareagowała cała Rada, jego osoba jest jako reprezentanta. Każda osoba się
wypowiedziała, zależy im na tym, żeby ją rozwiązać. Wójt jest doświadczonym
samorządowcem z 3D-letnim stażem i uważa, że sobie z tym poradzi. Krzywdzące jest, że



pani po tylu latach pracy została zwolniona i pierwszym punktem, który był podany, były
oszczędności i powody ekonomiczne, wzbudziło to jego złość. Prosi o poczekanie tygodnia.
Wydaje mu się, że sprawę pozytywnie zakończą.

Wójt Krzysztof Gajewski wyjaśnił, iż myślał, że będą mówić w innym punkcie bo są
wymieszane. Zwrócił się do pani W. Zbrożyny i poprosił, żeby nie kłamała, ponieważ pani
powiedziała że wójt kłamie. Wójt oznajmił, iż nie kłamie ponieważ na piśmie nie dostał
żadnego wniosku i jak zapytał 5 osób, które były na sali, kto był u niego na interwencji albo
powiedział, że taka czy inna sytuacja miała miejsce to nikt nic nie powiedział. Wójt poprosił,
żeby nie kłamać, nie wprowadzać nikogo w błąd. Powiedział tak jak na spotkaniu z Radą
i powtarza na sesji, że pani Kierownik ani nikt go nie informował. Na Radzie powiedziała, że
decyzję podjęła samoczynnie i samodzielnie. Rada jest świadkiem, ponieważ byli na
spotkaniu. Wie, że trwał proces w Izbie Pielęgniarek i Położnych, wie, że trwały sprawy,
w które trwały podczas sądu. Inne rzeczy i materiały, których znajdują się w teczkach akt
osobowych a Wójt nie ma prawa wglądu do nich .. Mówili o ilościach osób, które w jakichś
sposób interweniowały. Wójt oznajmił, iż napisali wniosek w postaci petycji, teraz jest
prawny "szkopuł" bo jeżeli by się tam podpisały osoby i jest taka opinia prawna, że trzeba
pytać każdego czy wyraża zgodę na publikację . Podkreślił, iż to nie jest tak, że w ciągu
jednej wizyty spotkania, może reagować. Zapytał dlaczego w tych pismach są kserokopie, nie
ma żadnych danych, nie wiadomo kiedy, tylko "w roku 19 czy 18 było takie czy inne
zdarzenie". Żeby mógł obronić swoje racje gdziekolwiek musi mieć czas pewne dokumenty,
dowody. Muszą być obiektywni w tej sprawie, nie mogą się poddawać emocjom. Znają jedną
stronę a drugiej nie. Nie chce w sposób jednoznaczny ani kogokolwiek skrzywdzić ani
oceniać. Poinformował, iż miał jedną interwencję w swoim czasie i 3-4 informacje gdzie
w ośrodkach nie przepisywano recept. Na Radzie Społecznej mieli i była osoba, która
bezpośrednio przyszła i rozmawiali. Działo się tak przed okresem pandemii, sprawdzali
i wyjaśniali. Sprawdzali jaka jest stawka kapitacyjna na pielęgniarki o różnym wykształceniu.
Jakie są wielkości stawek na obsługę mieszkańców, ile mieszkańców mają. Rozmawiał
w NFZcie, szerokie spektrum rzeczy, których jest nie chce interpersonalnie wyciągać, bo to
nie jest miejsce do tego. Uważa, że problem jest. To co było zapisane, to co było
przedstawione to z należytą starannością zrobią. Nie po to wziął prawnika, żeby był
świadkiem, żeby powiedział, jaki ma to wymóg prawny, jeżeli chcą kogoś odwoływać
kierując się społecznym aspektem i jakie są argumenty na stronę przeciwną. Jest to wymóg,
który trzeba sprawdzić, zobaczyć w sposób spokojny i właściwy, żeby nie było większych
komplikacji, Przyznał, iż pojawił się większy problem, mówił o tym na spotkaniu. Wiedzą
jakie są inne zagrożenia etatowe dla lekarzy, rozmawiał z niektórymi i wie jak ta sprawa
wygląda. Gdyby Fundusz nie obciął etatu w stomatologii to kto ma teraz zapewnić ciągłość
pełną, na tyle godzin ile by chcieli. Powtórzył, iż jako samorząd zrobili kawał pięknej pracy,
że z dwóch programów udało się wybudować, wyposażyć ośrodki. Każdy następny element
braku kadry, lekarzy to kolejny problem. Nie ma, że powielają się etaty, bo jak coś się stanie
nie ma kogo wziąć na zastępstwo. Wydzwaniają do niego z ościennych gmin, żeby pomóc im,
bo nie dopinają ciągłości pracy do godziny 18 0. Musi wziąć każdy aspekt sprawy. Podkreślił,
iż problemu nie mają ci, którzy przekazali służbę zdrowia w niepubliczny zakład i taka jest
kolej rzeczy.

W każdej gminie, Bałtowie, Bodzechowie, Ćmielowie, Kunowie mają gabinety
niepubliczne. Nie wie, czy ktoś byłby w stanie włożyć kapitał własny, żeby to prowadzić. Nie
jest to takie widzimisię, patrząc z boku, że pstryknie, rzuci hasło i wszystko się zmienia
następnego dnia. Nie jest tak, jest zasób ludzki, kadrowy.

Wójt poinformował, iż niektórzy wycofali te materiały, które dostarczyli. Muszą tą
sprawę szczegółowo przeanalizować i rozważyć. Nikomu nie zależy, im nie zależy, nie ma
takiej osoby na sali i pewnie w całej gminie, żeby ktoś powiedział, żeby służba zdrowia źle



funkcjonowała, dlatego trzeba wrócić do tych wszystkich rzeczy, które mają w sposób bardzo
logiczny, żeby przywrócić pewną normalność pracy. Takie jest zadanie. Chce poukładać to
w dość bo to nie służy. Podkreśłił, iż są pewne obostrzenia, obwarowania, stawki kapitacyjne
na konkretny personel. Każdy pacjent to jest przełicznik na złotówki które zostają w
ośrodkach. Załeży im, rozmawiają o tym. Podkreśłił, iż na spokojnie trochę czasu trzeba
będzie poświęcić. Wie o procesie ze szczepionkami, zna sprawę z obu stron, miał spotkanie w
ośrodku zdrowia, rozmawiał z łekarzami i dodał, iż wcale nie mówią jednym zdaniem w tej
sprav.'ie. Muszą to wyśrodkować, wiedzieć w jaki sposób to poukładać, żeby miało dobry
wynik końcowy. Nie będą wszyscy zadowołeni, bo jest konflikt. Muszą to zrobić i decydować
bez pośpiechu. Jest to odpowiedzialność i muszą to przyjąć w sposób logiczny, sensov.ny
i prawny. Nie musi obiecywać, bo to już podjął po tych sprawach, które Przewodniczący
z Komisjami podjął. Pytanie było do prawnika czy jest ważne ile jest podpisów. Podkreślił, iż
gdy jest probłem to drzwi są do niego otwarte, reagowali od razu. Sprawy o których mówią,
w szerszym kontekście to jest temat, który trzeba rozwikłać. Wie, że podpisy to nie jest
przypadek, ludzie zgłaszają, podpisują się. Z wiełoma rozmawiał, czy 'Wiedzą w czym to jest,
mówili, że podpisał i się bo ktoś inny się podpisał. Inni przedstawiają swoje argumenty bo
widzą to czy tamto. Prosił, żeby napisać mu na piśmie kiedy, co ale nie rok temu ani 2 lata bo
nie jest w stanie nikogo z tego rozłiczyć, chyba, że napisze ktoś bardzo dokładnie. Prawnik
również powiedział, jakie argumenty aspekty muszą być, żeby mogłi podjąć właściwe
czynności.

Janusz Gołdyn oznajmił, iż wójt schodzi na peryferie zagadnienia i łagodzi
probłem. Podkreślił, iż trzeba się łiczyć ponieważ 1/6 mieszkańców podpisała petycję.
Przychyla się, żeby to załatwić spokojnie nie nerwowo, ale trzeba podjąć decyzję. Zwrócił się
do przewodniczącego ponieważ, na Komisji zdro'Wia było głosowanie. Chciał, żeby
Przewodniczący przypomniał wynik, jeżeli chodzi o kwestię zmiany organizacji pracy
w GZOZ.

Przewodniczący wyjaśnił, iż zwołuje wszystkie komisie i obradują razem za zgodą
przewodniczących komisji. To nie była Komisja zdrowia, zebrały się wszystkie komisji. On
nie przewodniczy obradom. Zebrało się 14 osób, za było 8 osób.

Janusz Gołdyn zapytał ile osób było przeciw, kto się wstrzymał. Przewodniczący
odpowiedział, iż reszta się wstrzymała.

Rady Krzysztof Surowiec wyjaśnił, iż nie można powiedzieć, iż są w takich sytuacjach
bierni. Osobiście dowiedział się o sytuacji zaistniałej w piątek w godzinach popołudniowych,
pocztą pantoflową w niedzielę. Przewodniczący dzwonił w poniedziałek i chciał się wtedy
spotkać. Są naprawdę aktywną Radą. Chyli czoła panu Przewodniczącemu. Zauważył, iż ktoś
mówił, że była jakaś zmowa milczenia. Nie, tu nie chodzi o jakąś zmowę milczenia, jeżeli coś
się dzieje to trzeba o tym. Zostało to powiedziane, tylko szkoda, że doszło do roz'Wiązania
stosunku pracy. On ma swoich wyborców, inni swoich, są wytypowani z ich środo'Wisk, żeby
reprezentować mieszkańców. Reprezentują ich godnie. Zaznaczył, iż pewnie byłoby to
spotkanie jeszcze w poniedziałek czyli bardzo na cito, ale zrobione to było następnego dnia,
ponieważ każdy gdzieś pracuje, ma swoje zajęcia. Nie mogą się urwać z pracy, nie każdy
może. Spotkanie było we wtorek, frekwencja 14/15 osób, praktycznie wszyscy, którzy mogli.
We wtorek wszystkie komisie rozmawiały, były złożone 3 wnioski. Dodał, że są bardzo
aktywni, niekoniecznie były potrzebne podpisy, ale to mieszkańcy działali w tej sprawie.
Przyznał, iż musi ostudzić troszeczkę zapał mieszkańców. Są za nimi ale jest to gorący czas,
wiedzą, że to nie jest łatwa sprawa. Wójt ma określony czas, trudny orzech do zgryzienia, to
są trudne decyzje. Poprosił o niepodgrzewanie atmosfery, jest to niepotrzebne. Radny
poprosił Wójta, żeby nie zostawiać tego na "ostatni czas", ponieważ napięcia społeczne są
duże i też musza się postawić, na temat całego społeczeństwa. Poprosił mieszkańców, żeby
dać wójtowi czas a Wójta, żeby nie zostawiał tego na ostatnią ch'Wilę.



Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WAŚNIÓW za 2019r.

Przewodniczący przypomniał, iż spotykali się w 2018 roku i planowali co chcą zrobić,
jakie mają fundusze. Podkreślił, iż przy tej pracy nieodzowna jest pani skarbnik. Bardzo lubi
pracować z panią Skarbnik, nie jest biegłym rewidentem a Skarbnik potrafi to wyjaśnić w
krótki i czytelny sposób. Razem z panem Wójtem, który "rzuca hasła", wszystkie nowinki,
wszystkie projekty, które wchodzą, wszystkie nowe technologie praktycznie od razu są
realizowane w Gminie. Tak jak powiedział przy Raporcie o stanie gminy, Gmina Waśniów,
jest biedną gminą, typowo rolniczą, nie ma tu żadnego przemysłu, jest kilka sklepów, kilku
przedsiębiorców i na tym bazują. W 2019 roku o obniżyli podatek ponieważ Główny Urząd
Statystyczny zezwolił na obciążenie kwintala żyta 54,36zł, oni obniżyli rolnikom na 39zł. To
przeliczniki 2,5qlha i zależy od klasy ziemi. Chyli czoła przed rolnikami, którzy utrzymują się
tylko z produkcji rolnej, utrzymują przy tym dzieci i nie korzystają z innych form dorabiania.
Trzeba być menagerem wyższej klasy, żeby to spiąć. Jeśli chodzi o małe gospodarstwa,
a większość jest na terenie Gminy, przykro mu to mówić, ale nie rokują na rozwój czy godne
życie rolników. Zachowując w przypadku 2019 roku podatki na wysokości 39 zł bronią
rolników, ponieważ dociążać ich tak jak GUS pozwolił do 54 zł są świadomi, że z lichej
sytuacji pogorszyliby i ci sami rolnicy przyszliby do Gminy od strony pomocy społecznej, ale
nie o to im chodzi. Są po to, żeby w miarę możliwości im pomagać. Z drugiej strony muszą
być świadomi, że GUS zezwolił na 54zł/q i daje dotację drugie tyle, jeżeli obniżą na 39zł/q
GUS też tyle przekaże. Chroniąc rolników świadomie obniżają dochody gminy. Nie ma
osoby, która nawet jakby nie lubiła działania wójta i Rady musi przyznać, że gmina się
rozwija ale na to potrzebne są fundusze. Filozofia działania polega na szukaniu do każdej Izł
wsparcia drugiej złotówki z programów pomocowych. Przypominał, iż wójt jest specjalistą
w pozyskiwaniu takich funduszy. Rozmawia z rolnikami, którzy nie wiedzą, iż obowiązują
podatki od mieszkań. Jednogłośnie całą Radą zwolnili mieszkańców od mieszkań. Sam był
zdziwiony, że prawo pozwala opodatkować mieszkańca, że sobie wybudował dom, gdzie
państwo nie dołożyło mu złotówki. Nie wiedzą, że jest podatek od posiadania psów. Rada
uznała, że każdy rolnik dla własnej ochrony może posiadać 3 psy i zwolnili mieszkańców od
tej opłaty. Jeżeli chodzi o wodę, przypomniał iż były czasy, że ręce przymarzały, każdy
jeździł do zdrojów, woził wodę. Woda jest podstawą produkcji rolnej. Teraz mają szeroką
nitkę wodociągową. Są na etapie modernizacji, wszystko się zużywa, ostatnio były wymiany
zasuw, pokazują, że dbają o to. Cena wody w Gminie jest naj niższa i uważa iż jest do
przyjęcia. Balansują na kwocie, która pozwala eksploatować wodę. Mieszkańcy nie płacą za
wodę, tylko za koszty eksploatacji urządzeń, przesyłu i energii. Wchodzą w nowe
technologie, solary, fotowoltaika, nawet mają nadwyżkę możliwości niż chętnych. Wchodzą
w takie tematy z otwartymi rękami, ponieważ wiedzą, że pieniądze ściągnięte zostaną
w Gminie. Widział już jak na boisku przy szkole zbiera się młodzież, choć jeszcze nie jest
oddane.

Wyjaśnił, iż projekt budżetu zajmuje im pewien okres czasu, nie będzie gloryfikował
Rady bo każdy wie, że ma przyjść, zapoznać się, ale przypomniał, że budżet konstruują
wszyscy pracownicy przez kierowników i pana wójta. To ciężka praca zespołowa całego
Urzędu. Nie będzie ukrywał, że z pieniędzmi się pogorszyło. Mieli lata świetności, że kłócili
się o 200 m asfaltu. Był taki rok, że prawie brakło pomysłów z umocowaniem prawnym na
drogi. Wg nowych przepisów, wszystkie drogi, wszystkie wyniesienia, geodezja, musi być
przygotowana i dlatego dzisiejszy projekt uchwały mówił o regulacji drogi. Jeżeli chcą
korzystać z pieniędzy unijnych muszą przestrzegać zasad. Muszą dbać o własności takich
dróg na terenie gminy jest "zatrzęsienie". Jest to kulą u nogi samorządu, ponieważ nieraz
wyprostowanie geodezyjne jest niemal równe z inwestycją. Byli do niedawna porównywali



z sąsiednią Gminą Pawłów, bo tam jest lepiej, że się będą przenosić tam. Wydaje mu się, że
nie mają się czego wstydzić idą w dobrym kierunku. Baza edukacyjna - mają się czym
pochwalić. Przyznał iż, są problemy, ale Rada jest od tego i pan Wójt, żeby te problemy
rozstrzygać. Uważa, że sama konstrukcja budżetu jest na tyle elastyczna i same spotkania
Rady, ponieważ sesję zwołuje się na telefon kiedy są potrzebne. Pamięta, że po sesji, po
przegłosowaniu podpisał uchwałę i była ona wieziona do Ostrowca. Dlatego nie ma sztywnej
ramy odbywania się sesji. Zawsze zostawiają sobie furtkę, żeby móc manewrować.
Konstruują na takim poziomie, żeby mogli go wykonać.

Pozostaje kwestia jak wykorzystywać budżet. W poprzedniej kadencji były
2 pomysły: "zadłużyć się na maksa i zrobić wszystko na ful" czy robić mając zabezpieczenie
finansowe i robić systematycznie. Oba sposoby są do wykonania ale nigdy nie wiedzą co ich
spotka w kolejnym roku, tak jak w tym. Nikt w zeszłym roku nie przewidział, że dotknie nas
wirus COVID i wszystko się załamie. Jest to dylemat czy się zadłużać czy iść systematycznie
z zapasem, tak jak pani Skarbnik przedstawiła, że są zabezpieczeni. Inne gminy, mogą
pozazdrościć tego bezpieczeństwa finansowanego. Balansują na deficycie, który jest cały czas
realny do uregulowania, aczkolwiek jeżeli się otwierają nowe możliwości mogą dobrać
kredytu i wejść w nowe możliwości. Uważa, że budżet, który sobie zakreślili wykonali.
Podziękował wójtowi, wszystkim kierownikom i pracownikom oraz radnym, że zgodnie
pociągnęli wspólny wózek a to zostaje na ternie gminy.

Przewodniczący poinformował, iż 05.06 Komisja Rewizyjna Rady Gminy
w Waśniowie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi Gminy Waśniów
i zatwierdzenie sprawozdania finansowego z wykonania budżetu gminy oraz iż otrzymał
Uchwałę nr 46/2020 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach
z dn. 06.04.2020r w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Waśniów
za 20I9r wraz z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego
i objaśnieniami. VI Skład orzekający pod przewodnictwem Moniki Dębniak-Sohyk
postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożone sprawozdania z wykonania budżetu Gminy
Waśni ów za 20I9r. Wszystkie formalności zostały zrealizowane. Przewodniczący zapytał czy
ktoś chciał zabrać głos.

Zgłosiła się pani Skarbnik i wyjaśniła, iż Przewodniczący ubiegł ją o informacji
w zakresie opinii o sprawozdaniach. Nadmieniła, iż rok 2019 zamknął się nadwyżka
w kwocie 2 9 I6 000 zł przy planowanym deficycie, co dało wolne środki, które w okresie
I półrocza zostały wprowadzone, nawet na dzisiejszej sesji pozostała część w kwocie
4276000 zł. Nie będzie nadmieniać na temat zadań i realizacji nadmieni tylko iż nadal
przyjmują wnioski na dofinansowanie piecy, 2 tys. do zmiany pieca. Apelują do mieszkańców
że mogą się ubiegać o dofinansowanie

Podziękowała radnym za zgodne i rozważne podejmowanie decyzji, Wójtowi za
prawidłowe kierowanie zespołem ludzkim. Ponieważ przy tak niskim dochodzie własnym
gminy 6 235 000 zł w roku 2019 udało się pozyskać 5 647 390 zł - środki które wpłynęły już
częściowo na konto poza Nowym Skoszynem i Boleszynem, które są na etapie realizacji, ale
finansowanie jest zapewnione i środki wpłyną do budżetu w 2020r. Jest to ciężka i trudna
praca, bo jej różnorodność jest bardzo duża, ale widać to w efekcie pozyskanych środków.
Poprosiła o przyjęcie przedłożonego sprawozdania.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać glos. Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu GMINY WAŚNIÓW za 20I9r.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Sprawozdanie przyjęte jednogłośnie, 12 głosów za.

Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy
WAŚNIÓW.

Przewodniczący przypomniał, iż Komisja Rewizyjna swoją uchwałą pozytywnie
oceniła działania pana wójta oraz VII Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Kielcach Uchwałą na 87/2020 z dnia 17.06.2020 w sprawie opinii o wniosku komisji
rewizyjnej w sprawie absolutorium VII Sklad orzekający pod przewodnictwem Moniki
Dębniak-Sohyk postanawia zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji rewizyjnej
o udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Waśniów za 2019 rok.

Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciał zabrać głos.
Zgłosił się przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Tadeusz Buczkowski i poinformował,
iż 05.06. spotkała się Komisja Rewizyjna i nie była żadnych zastrzeżeń w Sprawozdaniu
finansowym przedstawionym przez pana Wójta i panią Skarbnik i jednogłośnie zaopiniowali
pracę z tego Sprawozdania za rok 2019. Poprosił radę o udzielenie absolutorium dla Wójta za
2019r.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń me było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy
WAŚNIÓW.
Wyniki glosowania
ZA: 12, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tadeusz Buczkowski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak,
Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec,
Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (3)
Janusz Bugajski, Marek Kaczmarski, Dariusz Nowak

Absolutoriom zostało udzielone jednogłośnie, 12 głosów za.
Wójt Krzysztof Gajewski podziękował za uchwałę, za dyskusję, która była na

komisjach. Dziękuje, że uczestniczą w procesie tworzenia budżetu, wykonania tych zadań,
a jego rolą jest wykonanie tego wszystkiego przy udziale pracowników. Dla wójta samorząd
jest pewną misją, to nie tylko praca 8 godzin. Nie po to gmina jest zorganizowana w różnych
formach organizacyjnych np.: Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, Stowarzyszeniu Gmin
Wiejskich, żeby łatwiej było dotrzeć o środki czy pieniądze. Przypomniał, iż przez sam
ZGGŚ kiedyś "wpompowali" do budżetu, przez to, że realizowane były zadania inwestycyjne:
wodociągowe, kanalizacyjne a na poprzedniej sesji majątek w wysokości prawie 3 mln
przyjmowałi na stan i takie były uchwały jeszcze w poprzednich latach. Uważa, że taka
aktywność na zewnątrz czy Stowarzyszenie Gmin, Stowarzyszenie Wsi Świętokrzyskiej czy
ZUO "Janik" i wiele innych dają im poczucie, że są, że starają się, że będą ściągać to co jest
możliwe, aby ten potencjał finansowy gminy rolniczej, który jest niewielki wykorzystać



z pożytkiem i wielokrotnością. Podziękował i dodał, iż jest przygotowany na wszystkie
wyzwania, które są przed nim jeśli chodzi o realizację zadań.

Głos zabrała Sekretarz Gminy Joanna Zajączkowska, która przyznała, iż podczas sesji
padło wiele słów dobrych, podziękowań, słów krytyki. Podziękowała za mądrą krytykę, która
nie jest zła, przyjmują każdą krytykę. W imieniu wszystkich pracowników chcieli
podziękować Przewodniczącemu, pani Danucie Serwickiej, którzy dowodzą pracami tej VIII
kadencji Rady Gminy. Dziękuje za ich jedno głośność, za udzielenie wotum zaufania
i absolutorium. Świadczy to o zaufaniu nieustającym, bo odkąd pamięta, nie zdarzyło się,
żeby było inaczej. Mają zaufanie do Wójta i Urzędu za co dziękują. Pogratulowała wójtowi
udzielonego wotum zaufania i absolutorium, bo jednogłośnie, życzą wszystkim samorządom
aby to tak było. W tym roku zbiega się to z 30-leciem samorządu i 30-leciem pełnienia
funkcji Wójta Gminy Waśniów. Pewnie są osoby, które będą krytykować, ale mają za co
dziękować, bo to co się zmienia na ternie gminy, każdy jest w stanie zaobserwować. Są
pewni, że problemów nigdy nie zabraknie, że wyzwania będą stawiana a pan wójt będzie je
przyjmował i na pewno skutecznie działał i realizował. Sekretarz przekazała podziękowania
i życzenia dla Wójta.

Wójt podziękował za życzenia, Przypominał, że jest to sukces ich wszystkich, każdy
jest potrzebny, żeby podnosić standard i wartość Gminy i myśli, ze to co robią dla dobra
mieszkańców jest wspólnym celem i dobrem. Podkreślił, iż dla niego nie jest to praca, tylko
misja. Wielu pracowników zostaje po godzinach np. gdy trzeba dokończyć projekt.
Podziękował wszystkim za to co wspólnie robią.

Ad. 20. Sprawy różne.
Przewodniczący zapytał czy ktoś jest chętny. Zgłosił się Wójt Krzysztof Gajewski

i poinformował, iż:
- dopłacają do opłaty za wodę, którą podjęli uchwałą, zwiększone do budżetu kwotą 100tys.
zł; obniżyli mimo wszystko stawkę ceny za wodę do Izł, dotyczy to wszystkich mieszkańców
Gminy i wszyscy mają analogicznie obniżone rachunki do I zł/m3, myśli, że już te naliczenia
inne są wykonywane i są robione;
- Wójt przypomniał, iż 30lat temu 8.03.90r. powstała Ustawa o samorządzie terytońalnym,
a następnie 27.03.90 powstała Ustawa o pracownikach samorządowych. Przebiegała wtedy
transformacja ustrojowa, powstał samorząd. Organ decyzyjny władzy oddał decentralizację
w sprawach własnych dla gmin, powiatów a póżniej województw. Pierwsze wybory władz
samorządowych odbyły się 27maja I990r., utworzono wtedy ponad 2500 gmin.
W województwie kieleckim było 80 gmin, potem nastąpiła zmiana granic powiatów
i województw i obecnie są 102 gminy i 13 powiatów. Wójt przypominał, iż był wtedy
najmłodszym wójtem. Sytuacja w gminie była nieciekawa, przerażająca, ponieważ było
O wodociągów, O ujęć wodnych, zero szkół wybudowanych z prawdziwego zdażenia dla
celów edukacyjnych. I drogi, telekomunikacja wszystko było na nie. Trzeba było ustalać
priorytety. Podkreślił, iż postawili sobie tworzenie lub budowanie na podstawie chociażby
deklaratywności: komitety budowy wodociągów, szkół, budowy dróg. Komitetów było dużo,
ale dzięki tej inicjatywie społecznej i również I kadencji Rady Gminy, gdzie w pierwszej
kadencji był pan Bogusław Tutalak. Ustalono wtedy priorytety na co mają postawić, w jakim
kierunku mają zmierzać: I. budowa wodociągów, stacji uzdatniania wody oraz pozyskiwania
źródeł wody, 2. budowa szkół. Od razu powstały 3 komitety budowy szkół w Boleszynie,
Waśniowie, i Mominie. Każda wioska miła komitet budowy. Podkreśli, iż są na tej sali osoby,
które w tych komitetach były, które realizowały te inwestycje, które były prowadzone więcej
czynem i zamiarem społecznym niż nawet pieniędzmi, których rzeczywiście wtedy nie było.
Wójt przyznał, że był to bardzo ciężki temat, ale aktywność ludzka przejawiała się
w aktywności, bo ludzie sami donosili rury wodociągowe, sami dawali zgodę na



umieszczenie urządzeń w pasach, drogach, ogródkach. Tak samo było z budowami dróg.
Wchodziły inne zadania, telefonizacja, budowa dróg, melioracji, o szeregu innych rzeczy,
które trzeba było realizować i wykonywać prawie równocześnie. Dzisiaj mogą powiedzieć, że
piękne dwie wybudowane szkoły od prawdziwego zdarzenia, z halami, zapleczem,
w Waśniowie, Mominie. Szkoła w Boleszynie również, w Nowym Skoszynie, zmiana
reorganizacji sieci szkół. Dzisiaj w szkołach mają 680 uczniów, wtedy ponad 1000. Była inna
struktura szkół, bo było ich 10. Trzeba było ponosić pełne wyzwanie i odpowiedzialność,
gdzie te szkoły, które były likwidowane, gdzie nie spełniały wymogów, gdzie Sanepid chciał
zamykać szkoły z racji nie spełniania wymogów, warunków. To co Przewodniczący podnosił
w swojej wypowiedzi: były prowizoryczne ujęcia wody w Kowalowicach zbiornik 20001,
w Waśniowie 10001 i hydrofor, który pompował non stop wodę i kolejki po kilometrze. Były
sytuacje, które miały miejsce i nagle trzeba było stawiać czoła, żeby to wszystko zrealizować.
Dzisiaj mają ponad 200km sieci z przyłączami, stacje uzdatniania wody, dopisane są to
w infrastrukturze, dostosowane do wymogów stawianych przez wszystkie możliwe instytucje.
Sieć dróg: prawie 180km dróg gminnych z czego 130 parę km w odbudowie dróg
asfaltowych, pozostałe są realizowane. Jak widzą z roku na rok po te 4-5, a w jednym roku
zrobili prawie 20 km dróg z PROWu. Czekają na kolejne rozdania pieniędzy chociażby
z Biura usuwania skutków powodzi, które mają przygotowane 20 parę wniosków. Mają
kolejne wnioski z edycji dróg dojazdowych do pól. Myśli, że dokładają, poszerzają tą skalę
zapotrzebowania i praktycznie dzisiaj już domy, te które są tzw. satelitami od dróg, łączą ich
i mówią iż to jest również okno na świat dla tych, którzy mieszkają trochę dalej, niż w tej
części zurbanizowanej, skupionej. Udało się wrzucić do projektu na całej długości drogi
wojewódzkiej 751, ważnego ciągu komunikacyjnego, ale zachowania bezpieczeństwa itd.
Wiele dróg powiatowych z współfinansowaniem na różnych etapach realizacji.
- Środki na Rewitalizację Waśniowa - pieniądze, który były przeznaczone w kulturę,
w centrum sportowo edukacyjne, w Gminny Ośrodek Kultury. W drugim etapie mają zamiar
zająć się biblioteką zewnętrzną, obiektami towarzyszącymi plus zagospodarowaniem
zbiornika, myśli, że to wyzwanie na przyszłości i czekają na uruchomienie działań jeżeli bezie
to możliwe.
- Świetlice, remizy strażackie, pozyskiwanie środków zewnętrznych: z Unii Europejskiej
najwięcej, ze środków krajowych, wsparcie w niektórych obszarach i działań, które są,
również przez Komendanta Głównego Straży czy Zarządu Głównego OSP udało się
dosprzętowić System Krajowy, który działa. Jest bardzo zadowolony z działań OSP,
w których mają przeszkolonych np. z kwalifikowanego kursu pomocy przedmedycznej
prawie 70 druhów. Sprzęt i bazę, którą mieli również.
Sprawa ścieków i kanalizacji- Wójt przypomniał, iż dzięki temu, że są w Związku Gmin Gór
Świętokrzyskich oczyszczalnie ścieków i kanalizacje w Waśniowie zrobili tylko za 2%
wartości całej inwestycji. Obecnie 573 oczyszczalnie przydomowe, w tym roku kolejne 100
i na przyszły rok mają kolejne 180 parę wniosków, na kolejny etap oczyszczalni
przydomowych. Nie będzie mówił dlaczego, ponieważ mają infrastrukturę bardzo rozrzuconą.
Podejmują wszelkie relacje i wsparcia dotyczące pieców, fotowoltaiki, oczyszczalni ścieków,
spraw związane z gospodarką śmieciową, pozyskiwania dodatkowych materiałów
ponadgabarytowych, niebezpiecznych, opon, być może rozwiązany zostanie problem folii
rolniczych przy tzw. kiszonkach, który myśli, że będzie w przyszłym tygodniu propozycja.
Sprawa azbestu, który co roku zbierają 100-150!. Robią mechanizmy, które dają perspektywę
czasową, ale również teraźniejszość wymusza pewne zachowania. Uważa, że trzeba
wspomnieć, może nie o wszystkich radnych, chociaż robią taką kronikę wszystkich osób,
które pełniły tą funkcję. Po panie Bogusławie Tutalaku, Stanisław Poński, który był
dyrektorem szkoły w Nagorzycach, pan Adam Salus i obecny Przewodniczący Mirosław
Chamera. Z tych osób pan Bogdan i pan Stanisław nie żyją.



Wójt zaproponował jako Wiceszef Stowarzyszenia Konwentu Wójtów i Burmistrzów
Województwa Świętokrzyskiego aby jeżeli pandemia ustąpi to trzeba przypomnieć
o samorządności w województwie. Zrobić takie spotkanie ze wszystkimi przewodniczącymi
rad poszczególnego szczebla samorządowego, aby wymienić nie tylko doświadczenia ale ten
rys historyczny i ta transformacja ustrojowa wiele wnosiła w tzw. ruch społeczny, ruch
aktywności społecznej na szczeblu lokalnym. Dzięki wszystkim pracownikom, byłych i tych,
którzy pracowali wnosili wkład w rozwój gminy, radnych minionych kadencji,
przewodniczących rad, zastępców, sołtysów, tych którzy są teraz i którzy byli i odeszli na
wieczną wartę, Trzeba też powiedzieć o wszystkich instytucjach i różnych formach wsparcia
zewnętrznego. Podziękować wszystkim ludziom, których spotkali na swojej samorządowej
drodze, którzy bardzo byli życzliwi w tym, aby im pomagać, wspierać i wielokrotnie otwierali
im drzwi tak żeby pozyskać środki czy pieniądze dla ich działań. Można mówić
o Wojewodach, Marszałkach, posłach, którzy w sposób aktywni pomagali aby wesprzeć ten
rejon, gminę. Podziękował wszystkim ludziom dobrej woli, których spotkał na swojej drodze
oraz podczas wspólnej pracy, za pracę, poprawę jakości życia mieszkańców, wszystkim,
którzy się w to włączają, za zapał, współpracę pracownikom, kierownikom. Życzy sobie, żeby
te plany ambitne, tą poprzeczkę stawiają sobie bardzo wysoko, aby im zdrowia nie brakowało
i wytrwałości i pomyślności w realizacji zadań ich wszystkich dla wspólnego dobra.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać jeszcze głos? Zgłoszeń nie było.
Przewodniczący wyjaśnił, iż rok 2019 mają omówiony, zamknięty. Czynności na 2020 w
najbliższym czasie mają zaplanowane. Ma nadzieję, że w następną sesję spotkają się z jeszcze
lepszymi humorami. Podziękował za obecność, zabranie głosu, że każdy wypowiedział swoje
zdanie. Wydaje mu się, że sesja była owocna.

Ad. 21. Zakończenie obrad.
Przewodniczący podziękował za obecność i zamknął osiemnaste posiedzenie Rady

Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o godzinie 13:06 .

Przygotowala:

~I!A
Anna Dudek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

Przewodniczył:

gihamera
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